
En robust og bærekraftig 
økonomi er avgjørende 
for å kunne 
opprettholde og 
videreutvikle 
tjenestetilbudet til 
innbyggerne

Lars Bjerke kommunedirektør



• Forsvarlig økonomiforvaltning –
ivareta økonomisk handleevne 
over tid

• Budsjettet må være realistisk og i 
balanse

• Kommunen har fire 
handlingsregler for 
økonomistyring

Kommuneloven
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Formueskatten endret i 2021/2022 – reduserte inntekter i 

Asker på ca. 120 mill. kroner årlig

Foto: Adobe Stock



Nytt inntektssystem – Tar fra de folkerike, gir til de fattige 

og skjermer de søkkrike kommunene
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256 
mill. kroner

Foto: Asker kommune



Asker har inntekter som en gjennomsnittskommune 

5Kilde: KS Konsulent



• Prisstigning

• Inflasjon

• Renter

• Energi

• Pensjon

Kostnadssjokket 
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Illustrasjon: Hyper



Omstilling på 200 mill. kroner i 2025 – ytterligere omstilling 

videre i perioden
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• 80-90 prosent hverdagseffektivisering

• Beløpet er fordelt på tjenesteområdene etter egne 

kriterier

• Legges frem i forbindelse med kommunedirektørens 

forslag i september

• Noen tiltak av prinsipiell karakter – kommer i egne 

saker eller tilleggsinnstillingen i november

• Strukturelle tiltak av prinsipiell karakter

• Redusert tjenestetilbud og tilpasse bemanningen

• Kommer i egne saker eller tilleggsinnstillingen i 

november

Pakke 1

Før endringer i inntektssystemet

100 mill. kroner

Pakke 2

Etter endringer i inntektssystemet

100 mill. kroner
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Nasjonale endringer i formueskatt og nytt inntektssystem 

har redusert Asker kommunes inntekter

2024: 120 mill. kroner

2025: 200 mill. kroner

2026: 150 mill. kroner

2027:?

Totalt: 470 mill. kroner over 3 år

2025 2026 2027 2028

Netto driftsresultat 0,2 % 1,4% 1,4 % 1,4%

Illustrasjon: Hyper



Status økonomi per juli

Finans – god avkastning 
på energifondet:

Energifondet: avkastning på 182 

mill. kroner + 10,9 prosent 

(årsbudsjett 80 mill. kroner/ 5 

prosent)

Utbytte: 19 mill. kroner lavere enn 

budsjettert

Tjenesteområdene styrer 
etter budsjett:

Organisasjon, styring og utvikling: + 

5 mill. kroner

Barnehage: -7 mill. kroner

Samfunnsutvikling: -4 mill. kroner

Pensjon: + 50 mill. kroner

Lavere skatteinngang enn 
budsjettert:

Svikt i skatteinntektene per juli. Prognose 

på 150 til 200 mill. kroner lavere enn 

budsjettert

Risikoen i år er en stadig økende skattesvikt 



Tilpasning av bemanningen nødvendig
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Perioden mai 2023 – mai 2024:

Reduksjon av 127 årsverk totalt (212 ansatte)



Kommunebarometeret 2024
Baser på 155 nøkkeltall 
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Produktivitet
Effektivitet
Dekningsgrad
Kvalitet
Øk. styring
Kontroll





Å snu alle stener
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Hvordan finner vi handlingsrommet – alternativer ?
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Viktig å gjøre gode prioriteringer

Prioriteringskriterier

• Konsentrere ressurser til de kommunale 

kjernefunksjonene (lovpålagte oppgaver).

• Redusere tjenestenes omfang og standard til et 

lavere/nøkternt nivå.

• Skjerme sårbare personer ved fastsettelse av 

enkeltvedtak og gebyrordninger.

• Opprettholde forebyggende tjenester med stor 

bruker- og samfunnseffekt.

• Opprettholde utviklings- og innovasjonsarbeid 

med stor organisasjons-, bruker- og samfunnseffekt.
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Vi må forstå at omstilling skaper usikkerhet - handler om mennesker

Alle må ombord - skape en kollektiv virkelighetsoppfatning

Vi må ta oss tid til å tenke oss om – designe prosessen

Vi har ingen tid å miste – helårseffekt fra 2025

Alle interessenter er en ressurs, men kan fort bli det motsatte

Etablere et forpliktende partssamarbeid
17

Omstilling
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• Vi drøfter og informerer om foreløpige forslag

• Det legges opp til medvirkning i det videre arbeidet

• Tiltakene skal utredes nærmere i egne saker / tilleggsinnstillingen

• Endelig vedtak i forbindelse med HP-behandlingen i desember

Foto: Vibeke Glosli



Revidert årshjul legges frem 17. september
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Kommunestyret 10.09.2024 kl. 18:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til:  
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no.  
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 

 

Tematime 

• 16:00-17:00: De tre samfunnsflokene – del 2: ungt utenforskap 

Sakskart  

Saker til behandling 

43/24 24/14425-1 Godkjenning av protokoll kommunestyret 11. juni 2024 

44/24 23/08854-5 
Detaljregulering - Park og kyststi langs Tåjeodden og 
Kutangen inkludert utfylling i sjø, gbnr. 238/162, 238/434 
m.fl. - sluttbehandling 

45/24 22/16742-48 Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

46/24 22/02147-20 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 
2.gangsbehandling 

47/24 24/04315-34 
Lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift om 
skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, forskrift om 
hovedmål 
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48/24 24/12099-1 Samarbeidsavtaler mellom Asker kommune og 
områdeforumene 

49/24 24/06497-4 Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-
2028 

50/24 24/00198-2 Innbyggerforslag - forbud mot privat fyrverkeri i Asker 

51/24 24/00505-16 Valg av medlemmer til Asker forliksråd - 2025-2028 

52/24 24/11844-1 Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Roger Olsen (A) 

53/24 24/13035-1 Søknad om fritak fra folkevalgt verv - Eira Erlandsen-Sele 
(UR) 

54/24 23/20042-4 Uttreden fra folkevalgt verv og nyvalg - Martin Berthelsen 
(SV) 

55/24 24/14170-1 Uttreden fra folkevalgte verv og nyvalg - Simen Velle (FrP) 

Referatsaker 

 

 

Asker, 29.08.2024 
Lene W. Conradi, 
ordfører 
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Møteprotokoll 
 

Kommunestyret 

Dato Tid Sted 
10.09.2024 18:00 – 22:05 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Lene W. Conradi. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Ordfører Lene W. Conradi (H)  
Varaordfører Monica Vee Bratlie (H)  
Utvalgsmedlem Cecilie Lindgren (H)  
Utvalgsmedlem Håvard Vestgren (H)  
Utvalgsmedlem Vanessa V. Nystedt (H)  
Utvalgsmedlem Stig Wettre-Johnsen (H) Til stede etter kl. 19:00 
Varamedlem Aud Willum (H) Til stede til kl. 19:00 
Utvalgsmedlem Thormod Rønning Kvam (H)  
Utvalgsmedlem Lars Kristian Wear (H)  
Utvalgsmedlem Marcus Riley Nafstad (H)  
Utvalgsmedlem Line Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Heidi Merete Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Bente Stein Mathisen (H)  
Utvalgsmedlem Cathrine Jensen (H)  
Utvalgsmedlem Kay Arne Sørensen (H)  
Varamedlem Åge Rasmussen (H) Trond Jerve (H) 
Utvalgsmedlem Julius Kvello Mellgren (H)  
Utvalgsmedlem Trond Ove Røed (H)  
Utvalgsmedlem Anniken P. Elisenberg (H)  
Varamedlem Sigurd Dæhli (H) Kirsti Kierulf (H) 
Utvalgsmedlem Turid Lohne Velund (H)  
Utvalgsmedlem Waldemar R. Garntangen (H)  
Utvalgsmedlem Kent Inge Stenberg Ryen (H)  
Utvalgsmedlem Kåre Johnny Møllerhagen (H)  
Utvalgsmedlem Simen Sandelien (H)  
Utvalgsmedlem Per Modig Sletaune (H)  
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Utvalgsmedlem Kari Sofie Bjørnsen (H)  
Utvalgsmedlem Ivar Granum (A)  
Utvalgsmedlem Marianne Riis Rasmussen (A)  
Utvalgsmedlem Marie Østensen (A)  
Utvalgsmedlem Jørn Nygren (A)  
Utvalgsmedlem Ronnie M. A. G. Larsen (A)  
Utvalgsmedlem Farah Ali (A)  
Utvalgsmedlem Weronika Margol (A)  
Utvalgsmedlem Tonje Lavik Pederssen (FrP)  
Utvalgsmedlem Espen Hansen Aspås (FrP)  
Utvalgsmedlem Rikke Sjølander (FrP)  
Utvalgsmedlem Rikard Gaarder Knutsen (FrP)  
Utvalgsmedlem Karin Ståhl Woldseth (FrP)  
Utvalgsmedlem Elisabeth Holter-Schøyen (V)  
Utvalgsmedlem Tobias Waage Bremnes (V)  
Utvalgsmedlem Gro Buttingsrud (V)  
Varamedlem Annemarie Abeler (V) Christian Skrede (V) 
Utvalgsmedlem Hanne Lisa Matt (MDG)  
Utvalgsmedlem Helge Haugen (MDG)  
Utvalgsmedlem Paal Steine (MDG)  
Utvalgsmedlem Sara L. Skjælaaen Vatn (MDG)  
Utvalgsmedlem Anne Høie Guettler (SV)  
Varamedlem Une Borg Kjølseth (SV) Martin Berthelsen (SV) 
Utvalgsmedlem Anders Nordmo (SV)  
Varamedlem Karen Bekkåsen (INP) Christin Gerner-Mathisen (INP) 
Utvalgsmedlem Odd Sigurd Flock (INP)  
Utvalgsmedlem Bård-Kjetil Dahl (R)  
Utvalgsmedlem Oddvar Igland (Sp)  
Utvalgsmedlem Harald Conrad Ødemark (P)  
Utvalgsmedlem Eva Høili (KrF)  
 

Forfall:    

Utvalgsmedlem Trond Jerve (H)   
Utvalgsmedlem Kirsti Kierulf (H)   
Utvalgsmedlem Christian Skrede (V)   
Utvalgsmedlem Martin Berthelsen (SV)   
Utvalgsmedlem Christin Gerner-Mathisen (INP)   
 

Møtet ble satt med 55 medlemmer til stede. 
 
Det var ingen merknader til innkallingen.  
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Fra administrasjonen møtte: 

Lars Bjerke kommunedirektør 
Kai Erik Lund direktør for oppvekst 
Aud Hansen direktør for velferd 
Ragnar Sand Fuglum direktør for samfunnstjenester 
Eli F. Aubert direktør for samfunnsutvikling 
Christer Best Gulbrandsen direktør for medborgerskap 
Randi Sandli direktør for organisasjon, styring og utvikling 
Trine Groven protokollfører 
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

43/24 24/14425-1 Godkjenning av protokoll kommunestyret 11. juni 2024 5 

44/24 23/08854-5 Detaljregulering - Park og kyststi langs Tåjeodden og 
Kutangen inkludert utfylling i sjø, gbnr. 238/162, 238/434 
m.fl. - sluttbehandling 

5 

45/24 22/16742-48 Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 6 

46/24 22/02147-20 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 
2.gangsbehandling 

8 

47/24 24/04315-34 Lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift om 
skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, forskrift om 
hovedmål 

10 

48/24 24/12099-1 Samarbeidsavtaler mellom Asker kommune og 
områdeforumene 

11 

49/24 24/06497-4 Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-
2028 

11 

50/24 24/00198-2 Innbyggerforslag - forbud mot privat fyrverkeri i Asker 13 

51/24 24/00505-16 Valg av medlemmer til Asker forliksråd - 2025-2028 14 

52/24 24/11844-1 Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Roger Olsen (A) 15 

53/24 24/13035-1 Søknad om fritak fra folkevalgt verv - Eira Erlandsen-Sele 
(UR) 

16 

54/24 23/20042-4 Uttreden fra folkevalgt verv og nyvalg - Martin Berthelsen 
(SV) 

17 

55/24 24/14170-1 Uttreden fra folkevalgte verv og nyvalg - Simen Velle 
(FrP) 

18 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

43/24 Godkjenning av protokoll kommunestyret 11. juni 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 10.09.2024 43/24 
 

Ordføreres forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll fra kommunestyrets møte 11. juni 2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll fra kommunestyrets møte 11. juni 2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

44/24 Detaljregulering - Park og kyststi langs Tåjeodden og Kutangen inkludert 
utfylling i sjø, gbnr. 238/162, 238/434 m.fl. - sluttbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for plan og byggesak 21.08.2024 37/24 
2 Formannskapet 03.09.2024 117/24 
3 Kommunestyret 10.09.2024 44/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.09.2024 sak 117/24 
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Innstilling  

1. Detaljregulering for park og kyststi på Tåjeodden og Kutangen med motfylling i 
sjø, gbnr: 238/162, 238/434, m.fl. med plankart datert 27.06.2024 og 
bestemmelser datert 18.04.2024 vedtas i henhold til plan- og bygningsloven § 
12-12. 

 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende forslag til endring i planbestemmelsene: 

• Dersom det brukes sprengstein som motfylling i sjø skal massene renses og 
vaskes for forurensing som plast og nitrogen 

• Skjøtselsplan skal være klar før arbeidet begynner 

Matts forslag fikk 9 stemmer (MDG,SV,R,Sp), og falt. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Detaljregulering for park og kyststi på Tåjeodden og Kutangen med motfylling i 
sjø, gbnr: 238/162, 238/434, m.fl. med plankart datert 27.06.2024 og 
bestemmelser datert 18.04.2024 vedtas i henhold til plan- og bygningsloven § 
12-12. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

45/24 Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 22/24 
2 Eldrerådet 23.05.2024 18/24 
3 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 15/24 
4 Formannskapet 20.08.2024 107/24 
5 Kommunestyret 10.09.2024 45/24 
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Formannskapet har behandlet saken i møte 20.08.2024 sak 107/24 

Innstilling  

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

Følgende endringer innarbeides i planen: 

Endre siste setning i punkt 4, s. 34: Sætre er neste destinasjon som 
kommunen nå setter trykk på/vil jobbe med fremover. Asker kommune er 
også positive til å tilrettelegge for ladepunkt for hurtigbåt i Sætre, om 
behov, dersom Frogn kommune ikke ønsker dette. 

Tillegg til punkt 4, s. 31 (uthevet skrift): Asker kommune skal påvirke og 
samarbeide med kollektivoperatører for å videreutvikle kollektivtilbudet. 
Sonesystemet må blant annet bli mer rettferdig og det må satses på flere 
ruter, også direkteruter fra syd i kommunen til Asker stasjon, eller andre 
knutepunkt som for eksempel Slemmestad. 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 



 

  8/20 

2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

Følgende endringer innarbeides i planen: 

Endre siste setning i punkt 4, s. 34: Sætre er neste destinasjon som 
kommunen nå setter trykk på/vil jobbe med fremover. Asker kommune er 
også positive til å tilrettelegge for ladepunkt for hurtigbåt i Sætre, om 
behov, dersom Frogn kommune ikke ønsker dette. 

Tillegg til punkt 4, s. 31 (uthevet skrift): Asker kommune skal påvirke og 
samarbeide med kollektivoperatører for å videreutvikle kollektivtilbudet. 
Sonesystemet må blant annet bli mer rettferdig og det må satses på flere 
ruter, også direkteruter fra syd i kommunen til Asker stasjon, eller andre 
knutepunkt som for eksempel Slemmestad. 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

46/24 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 14/24 
2 Ungdomsrådet 23.05.2024 23/24 
3 Eldrerådet 23.05.2024 19/24 
4 Formannskapet 20.08.2024 108/24 
5 Kommunestyret 10.09.2024 46/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 20.08.2024 sak 108/24 
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Innstilling  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

 

Behandling 

Une Borg Kjølseth (SV) fremmet følgende forslag til tillegg i punkt 1: 

Asker kommune skal være en aktiv pådriver i å utvikle et ikke-kommersielle boliger. 
Dette skal gjøres ovenfor myndigheter for å endre lovverket, men også i møte med 
utbyggere.  

Kjølseths forslag fikk 14 stemmer (SV,R,A,MDG÷Vatn), og falt. 

Innstillingen ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 
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- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

47/24 Lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift om skoleregler, 
forskrift om permisjon fra skolen, forskrift om hovedmål 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 22.08.2024 27/24 
2 Utvalg for oppvekst 27.08.2024 37/24 
3 Kommunestyret 10.09.2024 47/24 
 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 27.08.2024 sak 37/24 

Innstilling  

1. Forskrift om skoleregler, permisjon og hovedmål vedtas.  

 

Behandling 

Paal Steine (MDG) fremmet følgende forslag: 

Underpunkt c i §6 Reaksjoner dersom elever bryter reglene:  
• Anmerkninger på ungdomstrinnet, fjernes. 

 
Steines forslag fikk 8 stemmer (MDG,SV,R), og falt. 

Innstillingen ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Forskrift om skoleregler, permisjon og hovedmål vedtas.  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

48/24 Samarbeidsavtaler mellom Asker kommune og områdeforumene 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 29.08.2024 28/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 48/24 
 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 29.08.2024 sak 28/24 

Vedtak  

Saken ble utsatt.   

 

Behandling 

Ordfører foreslo å trekke saken fra kartet. Dette ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Saken trekkes. 

[Lagre vedtak]  

 

 

49/24 Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-2028 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 118/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 49/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.09.2024 sak 118/24 
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Innstilling  

1. Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-2028 vedtas slik den 
foreligger. Handlingsplanen følger vedlagt. 

2. Med hjemmel i alkoholloven § 1-6 tredje ledd videreføres alle innvilgede 
bevillinger til salg, skjenking og tilvirkning for ny bevillingsperiode, gjeldende fra 
1. oktober 2024. 

3.  Kommunedirektøren får fullmakt til å treffe vedtak etter alkoholloven i saker som 
ikke har prinsipiell betydning, så langt det ikke fremgår av lov eller vedtak at 
kommunestyret selv skal fatte vedtak i saken, eller kommunestyret er pålagt 
eller selv har vedtatt å legge myndigheten til et annet organ. 

 

Behandling 

Bård Kjetil Dahl (R) fremmet følgende endring i planen, under Hovedmål 2: 

«Bevillingshaver eller dens stedfortreder skal ved skjenkekontroll kunne fremlegge 
dokumentasjon på at de ansatte er registrert i arbeidstakerregisteret og at de har 
lovlige arbeidskontrakter, samt at lønnsvilkårene er i samsvar med forskrift om 
allmenngjøring av tariffavtalen for overnattings-, serverings-, og 
cateringvirksomheter» 

Dahls forslag fikk 5 stemmer (R,SV,MDG-Steine), og falt. 

Innstillingen ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-2028 vedtas slik den 
foreligger. Handlingsplanen følger vedlagt. 

2. Med hjemmel i alkoholloven § 1-6 tredje ledd videreføres alle innvilgede 
bevillinger til salg, skjenking og tilvirkning for ny bevillingsperiode, gjeldende fra 
1. oktober 2024. 

3.  Kommunedirektøren får fullmakt til å treffe vedtak etter alkoholloven i saker som 
ikke har prinsipiell betydning, så langt det ikke fremgår av lov eller vedtak at 
kommunestyret selv skal fatte vedtak i saken, eller kommunestyret er pålagt 
eller selv har vedtatt å legge myndigheten til et annet organ. 

 

[Lagre vedtak]  
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50/24 Innbyggerforslag - forbud mot privat fyrverkeri i Asker 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 20.08.2024 109/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 50/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 20.08.2024 sak 109/24 

Innstilling  

1. Innbyggerforslag om forbud mot privat fyrverkeri i Asker tas ikke opp til 
realitetsbehandling. 

2. For eventuelt å kunne minimere privat oppskyting av fyrverkeri, vil kommunen 
være positiv til frivillige arrangementer med felles fyrverkerioppskyting enkelte 
steder i Asker, etter modell eksempelvis fra Vollen. 

 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende tilleggsforslag: 

Kommunestyret ber om at Asker kommune tar et initiativ overfor nasjonale 
myndigheter og Stortinget med mål om å jobbe for muligheter til å gi lovhjemmel 
til å forby fyrverkeri. 
Intensjonsvedtak: Asker kommune vil bli den første kommunen som forbyr privat 
fyrverkeri, når det er lovlig mulig. 

 

Innstillingens punkt 1 ble satt opp mot Matts forslag.  
Matts forslag fikk 8 stemmer (MDG,SV,R), og falt. 

Innstillingens punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Innbyggerforslag om forbud mot privat fyrverkeri i Asker tas ikke opp til 
realitetsbehandling. 
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2. For eventuelt å kunne minimere privat oppskyting av fyrverkeri, vil kommunen 
være positiv til frivillige arrangementer med felles fyrverkerioppskyting enkelte 
steder i Asker, etter modell eksempelvis fra Vollen. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

51/24 Valg av medlemmer til Asker forliksråd - 2025-2028 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 119/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 51/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.09.2024 sak 119/24 

Innstilling  

1. Som medlemmer av Asker forliksråd velges: 

1. Marianne Riis Rasmussen 
2. Elisabeth Takle Bye 
3. Jonny Nauste 

2. Som forliksrådets leder velges: 

Marianne Riis Rasmussen 

3. Som varamedlemmer til forliksrådet velges: 

1. Une Borg Kjølseth 
2. Waldemar R. Garntangen 
3. Tor Martin Møller 

Varamedlemmene innkalles i den rekkefølgen de er valgt. 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 



 

  15/20 

Vedtak  

1. Som medlemmer av Asker forliksråd velges: 

4. Marianne Riis Rasmussen 
5. Elisabeth Takle Bye 
6. Jonny Nauste 

2. Som forliksrådets leder velges: 

Marianne Riis Rasmussen 

3. Som varamedlemmer til forliksrådet velges: 

4. Une Borg Kjølseth 
5. Waldemar R. Garntangen 
6. Tor Martin Møller 

Varamedlemmene innkalles i den rekkefølgen de er valgt. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

52/24 Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Roger Olsen (A) 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 20.08.2024 110/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 52/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 20.08.2024 sak 110/24 

Innstilling  

1. Roger Olsen innvilges fritak fra sine folkevalgt verv ut perioden. 

2. Som 2. varamedlem for Arbeiderpartiet til utvalg for samfunnstjenester velges: 

Per Inge Alvarstein (A). 
 

 



 

  16/20 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Roger Olsen innvilges fritak fra sine folkevalgt verv ut perioden. 

2. Som 2. varamedlem for Arbeiderpartiet til utvalg for samfunnstjenester velges: 

Per Inge Alvarstein (A). 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

53/24 Søknad om fritak fra folkevalgt verv - Eira Erlandsen-Sele (UR) 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 20.08.2024 111/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 53/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 20.08.2024 sak 111/24 

Innstilling  

1. Eira Erlandsen-Sele innvilges fritak fra sitt folkevalgte verv som medlem av 
Ungdomsrådet f.o.m. 11.09.2024 og ut perioden. 

2. Fra samme dato velges 

Elin Wie Flaig 

som nytt fast medlem av Ungdomsrådet. 

3. Fra samme dato velges  

David Nathaniel Ask-Stokke 

som nytt 6. varamedlem. 
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Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Eira Erlandsen-Sele innvilges fritak fra sitt folkevalgte verv som medlem av 
Ungdomsrådet f.o.m. 11.09.2024 og ut perioden. 

2. Fra samme dato velges 

Elin Wie Flaig 

som nytt fast medlem av Ungdomsrådet. 

3. Fra samme dato velges  

David Nathaniel Ask-Stokke 

som nytt 6. varamedlem. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

54/24 Uttreden fra folkevalgt verv og nyvalg - Martin Berthelsen (SV) 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 120/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 54/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.09.2024 sak 120/24 

Innstilling  

1. Det tas til orientering at Martin Berthelsen (SV) trer endelig ut av sine 
folkevalgte verv i Asker kommune, på grunn av utflytting. 

2. Une Borg Kjølseth (SV) 

rykker opp som nytt fast medlem av kommunestyret for SV. 
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3. Une Borg Kjølseth (SV)  

velges som nytt fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus, for felleslisten 
MDG/SV/R/Sp. 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Det tas til orientering at Martin Berthelsen (SV) trer endelig ut av sine 
folkevalgte verv i Asker kommune, på grunn av utflytting. 

2. Une Borg Kjølseth (SV) 

rykker opp som nytt fast medlem av kommunestyret for SV. 

3. Une Borg Kjølseth (SV)  

velges som nytt fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus, for felleslisten 
MDG/SV/R/Sp. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

55/24 Uttreden fra folkevalgte verv og nyvalg - Simen Velle (FrP) 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 126/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 55/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.09.2024 sak 126/24 

Innstilling  

1. Det tas til orientering at Simen Velle (FrP) trer endelig ut av sine folkevalgte 
verv i Asker kommune, på grunn av utflytting. 
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2. Alf Andreassen (FrP) 

velges som nytt fast medlem i Utvalg for medborgerskap, for FrP. 

3. Henning Rosenquist (FrP) 

velges som nytt 2. varamedlem til Utvalg for medborgerskap, for FrP. 

4. Per Johan Pederssen (FrP) 

velges som nytt varamedlem til Utvalg for velferd, for FrP. 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Det tas til orientering at Simen Velle (FrP) trer endelig ut av sine folkevalgte 
verv i Asker kommune, på grunn av utflytting. 

2. Alf Andreassen (FrP) 

velges som nytt fast medlem i Utvalg for medborgerskap, for FrP. 

3. Henning Rosenquist (FrP) 

velges som nytt 2. varamedlem til Utvalg for medborgerskap, for FrP. 

4. Per Johan Pederssen (FrP) 

velges som nytt varamedlem til Utvalg for velferd, for FrP. 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

Saksnr. Arkivsak Tittel 

R-4/24 24/15170-1 Referatsaker kommunestyret 10. september 2024 

 

1. Ordfører orienterte om brev datert 10.09.2024 til fylkesdirektør for finans og 
organisasjon, Akershus fylkeskommune, om lokalisering av nye Akershus 
fylkeshus i Asker sentrum. 

2. Ordfører orienterte om nyopprettet side på kommunens hjemmeside om 
håndtering av hatefulle ytringer, hets og trusler mot folkevalgte: 

Håndtering av hatefulle ytringer, hets og trusler | Asker kommune 

3. Ordfører har mottatt og svart på følgende spørsmål: 
• Spørsmål fra Espen Hansen Aspås (FrP) om forurensning i 

Skånevannsbekken 
• Spørsmål fra Sara Vatn (MDG) om flatehogst i Kjekstadmarka 
• Spørsmål fra Bård Kjetil Dahl (R) om fullmakter fra formannskapet, til 

rettsaker 

Lagt til av protokollfører: 
• Spørsmål fra Tonje Lavik Pederssen (FrP) om støtteordninger for 

skolekorps 
• Spørsmål fra Ivar Granum (A) om mattilbud ved Spikkestad 

omsorgsboliger i sommer 
• Spørsmål fra Oddvar Igland (Sp) om psykisk helseknutepunkt på 

Blakstad 
• Spørsmål fra Rikard Gaarder Knutsen (FrP) om innsikt i budsjettall 
• Spørsmål fra Tobias Waage Bremnes (V) om andelen barn i 

lavinntektsfamilier, og tiltak for å redusere antallet 

4. Kommunedirektør Lars Bjerke orienterte om kommunens syn på Oslo 
kommunes nylig inngåtte avtale med Svelviksand AS om utvinning av sand 
på Verket, Klokkarstua. 

5. Kommunedirektøren orienterte om den pågående omstillingsprosessen 
(presentasjon) 

 

https://www.asker.kommune.no/politikk/for-folkevalgte/handtering-av-hatefulle-ytringer-hets-og-trusler/
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/14425-1 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandles av Møtedato 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

 

Godkjenning av protokoll kommunestyret 11. juni 2024 

Ordføreres forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra kommunestyrets møte 11. juni 2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

 
 

Sammendrag og konklusjon 
 
Utkast til protokoll fra kommunestyret møte 11. juni 2024 følger vedlagt. 

 

Lene W. Conradi 
ordfører 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

 

Vedlegg: 

Protokoll 11.06.24 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/14425 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 10.09.2024 43/24 
  

Godkjenning av protokoll kommunestyret 11. juni 2024 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 43/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll fra kommunestyrets møte 11. juni 2024 godkjennes slik den foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/08854-5 Mathilde Høglund 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for plan og byggesak 21.08.2024 
Formannskapet 03.09.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

 

Detaljregulering - Park og kyststi langs Tåjeodden og 
Kutangen inkludert utfylling i sjø, gbnr. 238/162, 238/434 m.fl.   
- sluttbehandling 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Detaljregulering for park og kyststi på Tåjeodden og Kutangen med motfylling i 
sjø, gbnr: 238/162, 238/434, m.fl.med plankart datert 27.06.2024 og 
bestemmelser datert 18.04.2024 vedtas i henhold til plan- og bygningsloven § 
12-12 
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1. Sammendrag 
Hensikten med planen er å tilrettelegge for kystnært rekreasjonsområde som del av 
områdesatsningen i Slemmestad, med kyststi gjennom Tajetbukta, over Kutangen og 
videre langs Tåjeodden med gode tilkoblinger til Slemmestad sentrum i sør og 
Bjerkåsholmen i nord. Kyststien skal ligge langs sjøen i en større park og 
grøntområde. Tåjeodden skal spesielt tilrettelegges med universell utforming. Som et 
grunnlag for dette må Tåjeodden sikres mot erosjon og området må stabiliseres, 
derav motfylling i sjø som eget rekkefølgekrav i planforslaget. I tillegg skal andre 
forhold som naturminne og miljøkrav sikres i planen. 

Planforslaget er i tråd med kommuneplanen. Planen sikrer mulighet for 
etablering av ny park i Slemmestad, samtidig som man får ryddet opp i 
forurensningen i området. Kommunedirektøren anbefaler at planforslaget 
vedtas. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Asker kommune ved Prosjekt og utvikling har fått i oppgave å regulere og 
tilrettelegge for kyststi og rekreasjonsområder ved Tåjeodden og Kutangen som del 
av kommunens områdesatsning av Slemmestad. Hensikten med planen er å 
tilrettelegge for dette.  
 
I gjeldende kommuneplan er området avsatt til blå/grønnstruktur, LNF friluftsområde 
(i sjø) og bruk og vern av sjø og vassdrag med tilhørende strandsone. Området 
inngår i områderegulering for Slemmestad, plannr. 062720150337, vedtatt 
14.09.2017. Området er regulert til friområde, småbåtanlegg, kjørevei og gang- 
/sykkelvei. 
 
Tåjeodden er en kunstig odde som består av steinmasser og avfall fra 
industrivirksomheten i Slemmestad. Området er forurenset både over og under 
vann. Tåjeodden er ustabil. Kutangen er et fredet naturminne med fossiler. 
Formålet med fredningen er å verne viktig lokalitet for forståelse av Oslofeltets 
fosilførende bergarter. Alle inngrep i grunnen på Kutangen er forbudt. 
 
 
3. Tidligere behandling 
Planen ble vedtatt lagt ut på høring og offentlig ettersyn av formannskapet i møte 
03.05.2022, sak 0104/22. Det ble samtidig vedtatt å vurdere sikring mot fremtidig 
utsiving av giftstoffer fra fyllingen til både sjø og land ved etablering av kystparken, 
og at det før 2. gangsbehandling skal utredes ansvarsforholdene for opprydding av 
miljøskadelig aktivitet - uavhengig av dagens eierforhold. Vedtaket ble enstemmig 
vedtatt.  

https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clajo1dn806th170t348a5bew&v=l#result
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4. Endringer etter høringer og offentlig ettersyn 
4.1 Medvirkningsprosess 
Planen har blitt sendt på høring med brev til berørte parter og informasjon på 
kommunens nettsider. I tillegg har planen blitt presentert på folkemøte i Slemmestad.  
 
4.2 Innkomne merknader/ Innsigelse  
Ved høring og offentlig ettersyn kom det inn tolv merknader. Alle merknader og 
oppsummering og kommentering av disse ligger vedlagt.  
 
Statsforvalter fremmet innsigelse til manglende sikring av verdier Kutangen 
Naturminne skal ivareta. Hensynssonen som var lagt inn i kartet la samme areal til 
grunn som Områderegulering for Slemmestad. Dette inkluderte ikke verneområdene 
i sjøen. Innsigelsen er løst ved å utvide hensynssonen rundt Kutangen til også å 
omfatte fredningsområde i sjøen. På bakgrunn av dette er bestemmelsesområde for 
sandstrand tatt ut, det samme er bestemmelse som tillater sandstrand.  
 
4.3 Oppfølging av politisk behandling  
Det har siden 1. gangs behandling vært utført supplerende miljøundersøkelser. 
Bakgrunnen for at disse undersøkelsene har blitt utført er vedtakspunkt 2: «Ved 
etablering av kystpark på Tåjeodden, skal etablering også vurdere sikring mot 
fremtidig utsiving av giftstoffer fra fyllingen til både sjø og land» samt for å følge opp 
MDG oversendelse knyttet til bekymring for utlekking av PCB. Følgende to forhold 
har blitt undersøkt:  
 

• Passiv prøvetaking i sjø utenfor odden (vedlagt: «Rapport passive 
prøvetakere i sjø») 

o Resultater fra undersøkelsen gir ingen indikasjon på at det er 
forhøyede konsentrasjoner av metaller eller organiske forbindelser i 
sjøvannet i nærheten av odden 

• Undersøkelse av grunnvannet ved bruk av miljøbrønner (vedlagt: «Resultat 
fra grunnvannsovervåkning, Tåjeodden») 

o Det er ikke påvist PCB i noen av prøvene av grunnvannet. 
Metallkonsentrasjonene er relativt lave. Det konkluderes med at det er 
liten fare for spredning til fjorden. 

  
For å følge opp vedtakspunkt 3: «Før 2. gangs behandling bes kommunedirektøren 
utrede ansvarsforholdene for opprydding av miljøskadelig aktivitet – uavhengig av 
dagens eierforhold.», har kommuneadvokaten gjort en juridisk vurdering knyttet til 
ansvaret for opprydning av forurensing i grunn på kommunens tomt på Tåjeodden. 
Utredningen er unntatt offentlighet jf. Offl. §§ 13 og 15(2). Det har vært dialog med 
forurenser Heidelberg Materials Sement Norge AS (tidl. Norcem), som avviser et 
hvert ansvar for kostnader knyttet til opprydning. Kommunedirektøren ønsker å 
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fortsette dialogen for å få til en avtale i lys av det moralske og etiske i situasjonen og 
vurdere rettslig posisjon.   
 
4.4 Endringer i plankart, planbestemmelser og planbeskrivelse med 
utredninger 
Det er foretatt flere endringer for å imøtekomme innkomne innspill i høringsperioden, 
men det er ikke foretatt noen større prinsipielle endringer i plankart og bestemmelser 
etter 1. gangsbehandling av planen.  

Bestemmelsesområde for sandstrand er tatt ut for å imøtekomme Statsforvalter.  

Rekkefølgebestemmelsene for hva som kan gjøres før motfyllingen er på plass er 
endret til kun å gjelde området den geotekniske vurderingen beskriver som 
nødvendige. Tidligere var det tatt med områder på land som er stabile i dag. Dette 
har vært på begrenset høring til Statsforvalteren og NVE. Begge har godtatt 
endringen.  

Grunnforhold skal dokumenteres senest på detaljreguleringsnivå og kan ikke skyves 
til byggesaken. Det er derfor foretatt en grunnundersøkelse for å avklare mulighet for 
ny garasje på Bjerkåsholmen 11. Denne konkluderer med at undersøkelsene 
tilfredsstiller kravene i TEK17 og dermed gir tilfredsstillende stabilitet i forbindelse 
med den nye garasjen. Byggegrense og mulighet for å bygge garasje er dermed tatt 
med videre i planen.  
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5. Kommunedirektørens vurdering 
Tåjeodden vil bli universelt utformet med gangvei som går rundt odden. Forbi 
Kutangen vil kyststien forbli sti. Kommunedirektøren mener dette er en god balanse 
som både tilgjengeliggjør området for alle, samtidig som det ikke går ut over vernet 
på Kutangen.   

Miljø 
Planforslaget vil gi Slemmestad en ny park og et opprustet friområde. De viktigste 
utfordringene i planen er forurensning og områdestabilitet. Dette er det gått flere 
runder på for å sikre en god og forsvarlig løsning. Og det er i høringsperioden 
gjennomført ytterligere undersøkelser for å sikre et trygt og rent friområde og fjord. 
Utfordringen med områdestabilitet kombinert med forurensning gjør det nødvendig å 
tildekke på land og motfylle i sjøen. Kommunedirektøren mener forslaget med 
motfylling er godt begrunnet gjennom flere rapporter og den beste løsningen for å 
stabilisere Tåjeodden.    
Deler av bestemmelsesområde #4 i vann som ved 1. gangsbehandling var avsatt til 
mulig strand ligger innenfor fredningsområdet til Kutangen som ved sluttbehandling 
er utvidet. Sammen med innspill fra Statsforvalter og for å følge opp Helhetlig 
tiltaksplan for en ren og rik Oslofjord med et aktivt friluftsliv har kommunedirektøren 
tatt ut mulighet for å anlegge sandstrand i dette området. Kommunedirektøren mener 
dette er riktig løsning for området og mener det er viktig å følge opp tiltakene i den 
helhetlige tiltaksplanen.   

Samfunn  
Den nye kyststien vil gjøre området til et lett tilgjengelig turområde. Friluftsliv vil 
fremmes gjennom oppholdsområder og lettere tilkomst til både Tåjeodden og 
Kutangen. Ved å tilrettelegge for lek og aktivitet gjøres området til en arena for 
uorganisert idrett og aktiviteter. Kommunaldirektøren vurderer det som en 
samfunnsmessig fordel å tilrettelegge for gode og universelt utformede friarealer for 
befolkningen. Dette skaper gode nærområder for folk og kan være med på å bedre 
folkehelsen.  
 
Økonomi  
Det er kommunen som skal etablere parken. Planforslaget vil derfor ha økonomiske 
konsekvenser for kommunen. Dette er en del av utbyggingsavtalen for område-
regulering for Slemmestad. Denne detaljreguleringen og gjennomføringen av den vil 
være med på å oppfylle kommunens del av avtalen.  
Formannskapet behandlet 27.02.24 spørsmålet om mulige innsparinger i utviklingen 
av Slemmestad (sak 26/24 Totalprognose for infrastruktur i henhold til utbyggings-
avtale Slemmestad (digdem.no)). Et av de omtalte tiltakene, kostnadsestimert til 75 
mill.kr., vil være å utsette gjennomføringen av motfylling i sjø ved Tåjeodden. 
Foreliggende reguleringsforslag er ikke til hinder for dette. I saksframlegget i sak 
26/27 heter det:  

https://asker.digdem.no/file/clsnbrjb83zs70p2ihyli5fon
https://asker.digdem.no/file/clsnbrjb83zs70p2ihyli5fon
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Kommunedirektøren ser på muligheten for å faseutbygge friområdet, 8/12 men 
nøyaktig hvordan det skal gjøres må behandles i egen sak når detaljreguleringen er 
ferdig. 
 
Konklusjon  
Planforslaget er i tråd med kommuneplanen. Planen sikrer mulighet for å etablere en 
ny park i Slemmestad, samtidig som man får ryddet opp i forurensningen i området. 
Etter offentlig ettersyn er planforslaget justert og forbedret på noen punkter som 
beskrevet over. Parken vil sikre trygge grøntområder for befolkningen i Slemmestad 
og være et godt friområde langs kysten.  

Kommunedirektøren anbefaler at planforslaget vedtas.  

 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 

Plankart  
Planbestemmelser 
Planbeskrivelse 
Statsforvalteren anser innsigelsen til detaljreguleringsplan for park og kyststi på 
Tåjeodden og Kutangen med motfylling i sjø som løst 
Høringsuttalelser samlet 
Uttalelser begrenset høring 
Stabilitet Tåjeodden 
Geoteknisk rapport 23.01.2023 Bjerkåsholmen 11, Slemmestad 
Resultat fra grunnvannsovervåkning, Tåjeodden 
Oppsummering høringsuttalelser 
Rapport passive prøvetakere Tåjeodden 
Ansvar for opprydning i forurenset grunn (Tåjeodden) - unntatt offentlighet 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/08854 Mathilde Høglund 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for plan og byggesak 21.08.2024 37/24 
2 Formannskapet 03.09.2024  
3 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Detaljregulering - Park og kyststi langs Tåjeodden og 
Kutangen inkludert utfylling i sjø, gbnr. 238/162, 238/434 m.fl. - 
sluttbehandling 

Utvalg for plan og byggesak har behandlet saken i møte 21.08.2024 sak 37/24 

Behandling 

Utvalget befarte eiendommen 19.08.2024. 

Saksbehandler Mathilde Høglund innledet saken og svarte på oppklarende 
spørsmål. 

Til denne saken har medlemmene mottatt et vedlegg unntatt offentlighet. Det var 
ingen spørsmål til innholdet i dette dokumentet og møtet ble derfor ikke lukket.  

Innstilling/Vedtak  

1. Detaljregulering for park og kyststi på Tåjeodden og Kutangen med motfylling i 
sjø, gbnr: 238/162, 238/434, m.fl. med plankart datert 27.06.2024 og 
bestemmelser datert 18.04.2024 vedtas i henhold til plan- og bygningsloven § 
12-12 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/08854 Mathilde Høglund 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for plan og byggesak 21.08.2024 37/24 
2 Formannskapet 03.09.2024 117/24 
3 Kommunestyret 10.09.2024 44/24 
  

Detaljregulering - Park og kyststi langs Tåjeodden og 
Kutangen inkludert utfylling i sjø, gbnr. 238/162, 238/434 m.fl. - 
sluttbehandling 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.09.2024 sak 117/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende oversendelse: 

Følgende innarbeides i planbestemmelsene: 

• Dersom det brukes sprengstein som motfylling i sjø skal massene renses og 
vaskes for forurensing som plast og nitrogen.  

Innstilling  

1. Detaljregulering for park og kyststi på Tåjeodden og Kutangen med motfylling i 
sjø, gbnr: 238/162, 238/434, m.fl. med plankart datert 27.06.2024 og 
bestemmelser datert 18.04.2024 vedtas i henhold til plan- og bygningsloven § 
12-12. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/08854 Mathilde Høglund 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for plan og byggesak 21.08.2024 37/24 
2 Formannskapet 03.09.2024 117/24 
3 Kommunestyret 10.09.2024 44/24 
  

Detaljregulering - Park og kyststi langs Tåjeodden og 
Kutangen inkludert utfylling i sjø, gbnr. 238/162, 238/434 m.fl. - 
sluttbehandling 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 44/24 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende forslag til endring i planbestemmelsene: 

• Dersom det brukes sprengstein som motfylling i sjø skal massene renses og 
vaskes for forurensing som plast og nitrogen 

• Skjøtselsplan skal være klar før arbeidet begynner 

Matts forslag fikk 9 stemmer (MDG,SV,R,Sp), og falt. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Detaljregulering for park og kyststi på Tåjeodden og Kutangen med motfylling i 
sjø, gbnr: 238/162, 238/434, m.fl. med plankart datert 27.06.2024 og 
bestemmelser datert 18.04.2024 vedtas i henhold til plan- og bygningsloven § 
12-12. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/16742-48 Ingvild Hegrenæs 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 23.05.2024 
Eldrerådet  23.05.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 
Formannskapet 20.08.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

Temaplan Samferdsel og mobilitet – 2.gangsbehandling 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport 
 

1. Sammendrag 
Temaplan samferdsel og mobilitet er en strategisk og sektorovergripende plan, 
og som beskriver hvordan kommunen skal lykkes med målene som er satt for 
samferdselsutviklingen fremover. Det er definert fire innsatsområder som 
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beskriver hva kommunen særlig må prioritere for å møte utfordringene: 
reduksjon av transportbehovet; aktiv og grønn mobilitet; kvalitet på kommunale 
veianlegg og kunnskap, samarbeid og innovative løsninger.  

Temaplanen har vært på høring i perioden 20.06.2023 til 26.01.2024. Totalt 
kom det 46 høringsinnspill til planen. Av disse kom 5 fra kommunale råd og 
utvalg, 4 fra overordnede og andre myndigheter, 18 fra organisasjoner, lag og 
foreninger og 19 fra privatpersoner.  

Flere av innspillene har ført til justeringer og har styrket planen. Alle 
høringsinnspillene er svart ut med kommunedirektørens vurdering i eget 
dokument som er lagt ved saken.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Temaplan Samferdsel og mobilitet er forankret i vedtatt planstrategi for Asker 
kommune 2020-2024. Oppdrag med igangsetting av arbeidet med temaplanen 
er gitt i forbindelse med kommunestyrets behandling av Handlingsprogram 
2021-2024.   
 
Temaplanen er en tverrsektoriell og strategisk plan. Den har en planperiode på 
12 år med rullering anslagsvis hvert fjerde år. 

Tidligere behandling: 

- Mandat og rammer for temaplan samferdsel og mobilitet ble vedtatt av 
formannskapet 08.11.2022 i sak 0223/22 

- Temaplanen ble førstegangsbehandlet i formannskapet 20.06.2023 sak 
126/23 

- Saken var på høring i følgende råd og utvalg i januar 2024, protokoll 
ligger vedlagt: 

o Ungdomsrådet 
o Råd for personer med funksjonsnedsettelser 
o Eldrerådet 
o Utvalg for samfunnstjenester 
o Utvalg for plan og byggesaker 

 
3. Saksopplysninger 
Utfordringsbilde  
Bygging av samferdselstiltak har store konsekvenser for klima og miljø, 
samtidig som transporten er skyld i store klimagassutslipp og lokal støy- og 
luftforurensning.  
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Samferdsel påvirker folkehelsen og vårt fysiske aktivitetsnivå. Samtidig er 
utenforskap og ensomhet, en av Askersamfunnets store samfunnsfloker, ofte et 
resultat av begrenset mobilitet.   

Utfordringene rundt trafikkavvikling, spesielt på de store fylkesveiene nord i 
kommunen, skaper problemer for kollektivtrafikken, næringslivet og 
privatpersoner.  

Det er store interne forskjeller i kommunen. Anlegg for fotgjengere og syklister 
er ikke like godt utbygd sør i kommunen som i nord. Spredt bebyggelse, som i 
størst grad gjelder den sørlige delen av kommunen, gjør det mer krevende å 
drifte et godt kollektivtilbud.  

Ansvar og eierskap til samferdselsanleggene i Asker er delt mellom mange 
aktører. Dette krever tett koordinering mellom fylkeskommunen, Bane NOR, 
Statens vegvesen, kollektivoperatørene og Asker kommune.   

Det er avsatt lite samferdselsmidler fremover, både i kollektiv- og 
fylkesveisystemet og til europaveier. Dette ser vi blant annet i Akershus FK 
handlingsprogram samferdsel 25-28. 

De 525 km kommunale veier i Asker krever et stort arbeid innen drift og 
vedlikehold, i tillegg til investeringsbehov.    

Innsatsområder og strategier  
Innsatsområdene er definert med bakgrunn i kunnskapsgrunnlaget (vedlagt), 
utfordringsbildet (kapittel 4 i temaplanen), samt mål og delmål fra 
kommuneplanens samfunnsdel. Innsatsområdene beskriver hva kommunen 
særlig må prioritere for å møte utfordringene og nå målene fra 
kommuneplanen.  

Følgende fire innsatsområder er valgt ut for temaplan samferdsel og mobilitet:   
 

- Reduksjon av transportbehovet  
- Aktiv og grønn mobilitet  
- Kvalitet på kommunale veianlegg  
- Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger  

For hvert innsatsområde er det gitt en kort beskrivelse av status og utfordringer, 
samt hvilke strategier (endringer) som må gjennomføres for å sikre 
måloppnåelse og utvikling i ønsket retning.  

Det er en tydelig sammenheng mellom fysisk aktive reiser og folkehelse. Derfor 
er det siden førstegangsbehandlingen av temaplanen valgt å endre 
innsatsområdet «grønn mobilitet» til «aktiv og grønn mobilitet». Det er viktig 
med et sterkt fokus på fysisk aktive hverdagsreiser og effekten de kan ha på 
den fysiske og mentale folkehelsen.    
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Medvirkning 
For å sikre god og bred involvering i tillegg til den offentlige høringen, har lag og 
foreninger, innbyggere, politiske råd og utvalg og kommunens administrasjon 
medvirket i arbeidet med temaplanen.  
 
Det har vært gjennomført arbeidsmøter med aktører innen mikromobilitet, 
bildeling, klima og natur, velforbund, trafikksikkerhet og sykkel/idrett. I tillegg har 
kunnskapsgrunnlaget blitt presentert for utvalg, råd og LSU, det har blitt 
gjennomført en innbyggerundersøkelse og det har vært administrative 
innspillsmøter og presentasjoner.  

Oppsummering av høringsinnspill 
Temaplan samferdsel og mobilitet har vært på høring i perioden 20.06.2023 til 
26.01.2024. Høringsperioden ble gjort kjent gjennom kommunens nettsider og e-
post. Høringsinnspillene ble levert elektronisk. 

Totalt kom det 46 høringsinnspill til planen. Av disse kom 5 fra kommunale råd og 
utvalg, 4 fra overordnede og andre myndigheter, 18 fra organisasjoner, lag og 
foreninger og 19 fra privatpersoner. Flere av innspillene anses som ivaretatt i planen, 
men høringsinstansene fremhever enkelte tema og utdyper eller nyanserer med 
kunnskap fra sitt felt. Flere av innspillene har derfor ført til justeringer og styrket 
planen. Et ønske om konkrete tiltak var gjennomgående. Disse tar vi med oss i det 
videre arbeidet i utarbeidelse av virksomhetsplaner og det årlige 
handlingsprogrammet. 

Alle høringsinnspillene er lagt ved i sin helhet (vedlegg 4). Oppsummering av 
høringsuttalelsene med kommunedirektørens kommentarer er lagt ved saken 
(vedlegg 3). Nedenfor følger en punktvis oppsummering av temaene som går igjen i 
innspillene: 

- Kollektivtilbudet: Utilstrekkelig kollektivtilbud, spesielt sør i kommunen. 
Bedre billettpriser, forutsigbarhet og reisetider. Økt tilbud på fjorden. 

- Gående og syklende: Bedre system, spesielt sør i kommunen, Bedre 
vinterdrift, sykkelparkering og støtteordninger.  

- Et høyere fokus på samkjøringsmuligheter 
- Behov for tilstrekkelig parkeringsmuligheter på strategisk riktige plasser 
- Innfartsparkering: plassering, antall og prising 
- Behov for flere konkrete tiltak for samferdsel fremover 
- Trafikksikkerhet, spesielt rundt skoler og spesielt utsatte strekninger 
- Samarbeid mellom aktørene innen samferdsel i Asker 
- Reduksjon av klimagassutslipp 
- Sikre tilstrekkelig areal i tidlig planlegging, blant annet til gange- og 

sykkelløsninger og nødvendig drift og vedlikehold 
- Satsing på aktive hverdagsreiser og folkehelse 
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4. Kommunedirektørens vurdering 
Økonomiske og organisatoriske forhold 
Økonomien i Asker kommune er nå strammere enn tidligere. Det er et større behov 
for å utnytte de anleggene vi allerede har. For å få flere til å gå, sykle eller reise 
kollektivt er det behov for samordnet areal- og transportplanlegging, 
knutepunktutvikling og å investere i noen fysiske anlegg, som manglende gang- og 
sykkellenker, innfartsparkering og infrastruktur for kollektivtilbudet. Kommende 
kostnader kan reduseres ved å unngå mange store veiutbygginger og få mindre 
belastning på eksisterende veier. Flere fysisk aktive trafikanter vil på sikt gi 
besparelser for kommunen innen helse og velferd.  

Et systematisk veivedlikehold vil kunne sikre veienes fulle levetid, og er besparende 
over tid. Samtidig stiller klimaendringer nye krav til veiene. Skal kvaliteten på de 
kommunale veianleggene være akseptabel, må det gjennomføres effektivt og 
målrettet vedlikehold, med tilstrekkelige vedlikeholdsbudsjetter.   

Sosiale forhold 
Hvordan et samfunn organiserer sin samferdsel og mobilitet har betydning for 
innbyggernes fysiske og psykiske helse. Muligheter for lik deltakelse i samfunnet, 
trivsel og livskvalitet, vaner og holdninger, oppvekst og alderdom, er noen 
eksempler. 

Ved å redusere bilbruken vil luft- og støyforurensning langs veinettet reduseres. I 
tillegg vil økt gange og sykkel bidra til at innbyggerne i Asker blir mer fysisk aktive, 
som er av stor betydning for forebyggende helsearbeid.   

Utenforskap og ensomhet er en av de store samfunnsflokene Askersamfunnet står 
overfor. Samtidig øker antallet eldre, en gruppe der mange har redusert mobilitet. Vi 
ser også at barn og unges deltagelse i fritidsaktiviteter ofte er avhengig av 
transporten. En satsning på kollektiv mobilitet og universell utforming gir likere 
muligheter til mobilitet og deltakelse i samfunnet.  

Miljømessige forhold 
Transportsektoren er en av de største kildene til utslipp både i Asker, nasjonalt og 
globalt. I tillegg fører infrastruktur knyttet til samferdsel til store inngrep i naturen. Det 
må gjøres endringer her for å nå de nasjonale målene innen klima og natur  

I enkelte tilfeller kan det være motsetninger mellom klimatiltak og naturhensyn. En 
stor del av klimapolitikken i Norge baseres på en elektrifisering av transportsektoren. 
Elektrifisering er veldig arealkrevende og betyr omfattende inngrep i naturen, blant 
annet på grunn av etablering av ladestasjoner og kabeltraseer. Andre eksempler på 
dilemmaer er nedbygging av natur for å anlegge gang- og sykkelveier eller andre 



  6/6 

samferdselsanlegg. Dette er kompliserte dilemmaer der vi i hvert enkelt tilfelle må 
veie klimagevinst mot tap av naturlige karbonlagre og andre naturverdier.  

 
5. Konklusjon 
Temaplan samferdsel og mobilitet er en strategisk og sektorovergripende plan, og 
beskriver hvordan kommunen skal lykkes med målene som er satt for 
samferdselsutviklingen fremover. 

Ved å følge opp strategiene gitt i de fire innsatsområdene vil vi være på god vei mot 
bærekraftige og samordnede transportløsninger og bidra til å nå de nasjonale 
målene for reduksjon i klimagassutslipp. Det vil også bidra til å bedre folkehelsen i 
kommunen.  

Vi må ha fokus på innbyggernes behov og vaner for reiser, og respekt for 
forskjellene innad i kommunen. Ved å samarbeide på tvers, og benytte anleggene vi 
allerede har smartere, kan vi få mer ut av hver krone som brukes.  

Det har kommet mange gode innspill til temaplan samferdsel og mobilitet, inkludert 
mottatte invitasjoner til samarbeid og innspill til konkrete tiltak. Innspillene viser at det 
er et stort engasjement for samferdsel og mobilitet i kommunen, og at den påvirker 
bredt. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Kunnskapsgrunnlag Temaplan samferdsel og mobilitet 
Samtlige høringsinnspill med kommunedirektørens kommentar 
Høringsinnspill samlet 
Temaplan Samferdsel - 2.gangsbehandling 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/16742 Ingvild Hegrenæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 22/24 
2 Eldrerådet 23.05.2024 18/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 15/24 

4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 18/24 

Behandling 

Arvid Gjesdal fremmet følgende forslag til tilleggspunkt: 

Eldrerådet ber om at Asker Kommune i sine drøftinger med RUTER/BRAKAR at de 
på det sterkeste innfører direkte forbindelser mellom Asker helt syd til Drammen, 
Oslo og Asker sentrum. 

Anne-Britt Wengen fremmet følgende forslag til tilleggspunkt: 

Eldrerådet beklager at transporttilbud tilpasset eldre ikke er godt behandlet i planen. 
Vi ser at reduserte parkeringsmuligheter fører til mindre bruk av offentlige tilbud til 
eldre. Når tiltak for å redusere bilbruk ikke følges opp med gode alternative 
transportløsninger, er det risiko for økning av isolasjon og ensomhet i den økende 
eldrebefolkningen. 

Innstillingen i 3 punkter, med tilleggspunktene fremmet av Gjesdal og Wengen, ble 
enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

4. Eldrerådet har følgende innspill til planen: 

• Det bes om at Asker Kommune i sine drøftinger med RUTER/BRAKAR 
at de på det sterkeste innfører direkte forbindelser mellom Asker helt syd 
til Drammen, Oslo og Asker sentrum. 

• Eldrerådet beklager at transporttilbud tilpasset eldre ikke er godt 
behandlet i planen. Vi ser at reduserte parkeringsmuligheter fører til 
mindre bruk av offentlige tilbud til eldre. Når tiltak for å redusere bilbruk 
ikke følges opp med gode alternative transportløsninger, er det risiko for 
økning av isolasjon og ensomhet i den økende eldrebefolkningen. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/16742 Ingvild Hegrenæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 22/24 
2 Eldrerådet 23.05.2024 18/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 15/24 

4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 23.05.2024 
sak 15/24 

Behandling 

Kort presentasjon ved rådgiver Trine Groven. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
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- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/16742 Ingvild Hegrenæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 22/24 
2 Eldrerådet 23.05.2024 18/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 15/24 

4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 22/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
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- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/16742 Ingvild Hegrenæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 22/24 
2 Eldrerådet 23.05.2024 18/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 15/24 

4 Formannskapet 20.08.2024 107/24 
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

Formannskapet har behandlet saken i møte 20.08.2024 sak 107/24 

Behandling 

Monica Bratlie (H) fremmet følgende forslag, på vegne av H,FrP,V,KrF: 

Endre siste setning i punkt 4, s. 34: Sætre er neste destinasjon som kommunen 
nå setter trykk på/vil jobbe med fremover. Asker kommune er også positive til 
å tilrettelegge for ladepunkt for hurtigbåt i Sætre, om behov, dersom Frogn 
kommune ikke ønsker dette. 

Tillegg til punkt 4, s. 31 (uthevet skrift): Asker kommune skal påvirke og samarbeide 
med kollektivoperatører for å videreutvikle kollektivtilbudet. Sonesystemet må blant 
annet bli mer rettferdig og det må satses på flere ruter, også direkteruter fra 
syd i kommunen til Asker stasjon, eller andre knutepunkt som for eksempel 
Slemmestad. 

Innstillingen, med Bratlies forslag til endring i planen, ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 
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1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

Følgende endringer innarbeides i planen: 

Endre siste setning i punkt 4, s. 34: Sætre er neste destinasjon som 
kommunen nå setter trykk på/vil jobbe med fremover. Asker kommune er 
også positive til å tilrettelegge for ladepunkt for hurtigbåt i Sætre, om 
behov, dersom Frogn kommune ikke ønsker dette. 

Tillegg til punkt 4, s. 31 (uthevet skrift): Asker kommune skal påvirke og 
samarbeide med kollektivoperatører for å videreutvikle kollektivtilbudet. 
Sonesystemet må blant annet bli mer rettferdig og det må satses på flere 
ruter, også direkteruter fra syd i kommunen til Asker stasjon, eller andre 
knutepunkt som for eksempel Slemmestad. 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/16742 Ingvild Hegrenæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 22/24 
2 Eldrerådet 23.05.2024 18/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 15/24 

4 Formannskapet 20.08.2024 107/24 
5 Kommunestyret 10.09.2024 45/24 
  

Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 45/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

Følgende endringer innarbeides i planen: 

Endre siste setning i punkt 4, s. 34: Sætre er neste destinasjon som 
kommunen nå setter trykk på/vil jobbe med fremover. Asker kommune er 
også positive til å tilrettelegge for ladepunkt for hurtigbåt i Sætre, om 
behov, dersom Frogn kommune ikke ønsker dette. 

Tillegg til punkt 4, s. 31 (uthevet skrift): Asker kommune skal påvirke og 
samarbeide med kollektivoperatører for å videreutvikle kollektivtilbudet. 
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Sonesystemet må blant annet bli mer rettferdig og det må satses på flere 
ruter, også direkteruter fra syd i kommunen til Asker stasjon, eller andre 
knutepunkt som for eksempel Slemmestad. 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/02147-20 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandles av Møtedato 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 
Ungdomsrådet 23.05.2024 
Eldrerådet  23.05.2024 
Formannskapet 20.08.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

Temaplan for bærekraftig boligutvikling – 2.gangsbehandling 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

1. Sammendrag 
Det har vært gjennomført høring for temaplan for bærekraftig boligutvikling, og 
temaplanen kommer nå til 2. gangsbehandling. 
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Temaplanen og kunnskapsgrunnlaget ligger vedlagt denne saken, og inneholder 
informasjon om utfordringsbildet og trender fremover. Planen foreslår fire 
innsatsområder og tilhørende strategier for å møte utfordringene og bidra til en god 
boligutvikling. 

Det har vært stort engasjement rundt temaplanen fra råd og utvalg, og det har 
kommet inn en rekke høringsinnspill. Disse ligger vedlagt i sin helhet, så vel som i en 
samlet oversikt med kommunedirektørens kommentar til det enkelte innspillet. 

Kommunedirektøren anbefaler at temaplan for bærekraftig boligutvikling vedtas med 
tilhørende innsatsområder og strategier. Implementeringen av temaplanen skjer 
hovedsakelig gjennom reguleringsplanlegging og den årlige rulleringen av 
Handlingsprogrammet, i tillegg til ordinær virksomhetsplanlegging og politiske saker.  

 
2. Bakgrunn for saken 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling er forankret i vedtatt planstrategi for 
Asker kommune 2020-2024. Oppdraget med igangsetting av arbeidet med 
temaplanen er gitt i forbindelse med kommunestyrets behandling av 
Handlingsprogram 2021-2024 
 
Mandat for temaplan for bærekraftig boligutvikling ble vedtatt av formannskapet 
19.04.2022. 

Formannskapet vedtok den 05.12.2023 å legge førsteutkast for temaplan for 
bærekraftig boligutvikling 2024-2035 ut på høring.  

Høringsfristen for temaplanen var 01. april 2024. Innspillene er nå bearbeidet, 
og temaplanen kommer derfor til 2. gangsbehandling. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling er en strategisk tverrsektoriell plan og gjelder 
for alle tjenesteområdene i kommunen, så vel som næringslivet og innbyggerne selv.  
 
Temaplanen har en planperiode på 12 år med rullering om lag hvert fjerde år.  
Hovedformålet med planen er å sikre gode boliger til våre innbyggere, stimulere 
markedet til en utvikling som underbygger kommunens overordnede mål og 
som sikrer et variert, inkluderende og mangfoldig boligmarked. Planen skal 
bidra til å skape gode, trygge og helsefremmende bo- og oppvekstmiljøer, 
utjevne forskjeller i samfunnet og sikre gode boliger for befolkningen. 
Boligutviklingen skal bidra til at tilbudet i det private markedet balanseres mot 
etterspørsel, behov og kommunens overordnede mål, både i antall og type 
boliger.  
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Asker kommune står overfor en rekke utfordringer i tiden fremover som må 
møtes med en god og aktiv boligpolitikk. Blant annet har kommunen en stor 
overvekt eierboliger og eneboliger, mens befolkningen blir eldre, og antall 
barnefamilier blir færre. En bedre balanse i boligtilbudet innebærer større 
variasjon i boligtypologi og et større og mer profesjonelt leiemarked. Alternative 
og sosiale boformer, boliger for eldre og personer med nedsatt funksjonsevne 
er også sentrale temaer som tas opp i temaplanen. Sentralt for gjennomføring 
av boligpolitikken er en aktiv bruk av virkemidlene kommunen har tilgjengelig, 
og et godt samarbeid med næringslivet. 

Kunnskapsgrunnlag  
Det er utarbeidet et kunnskapsgrunnlag for temaplanen (vedlegg 1), som 
inneholder mer inngående informasjon om temaene som er dekket i planen.  

Innsatsområder og strategier  
Temaplan for bærekraftig boligutvikling baseres på føringer og bestemmelser i 
kommuneplanens samfunnsdel og arealdel. Innsatsområdene er definert med 
bakgrunn i kunnskapsgrunnlaget, som beskriver utfordringsbildet (kapittel 3 i 
temaplanen), samt mål og delmål fra kommuneplanens samfunnsdel.  

Innsatsområdene beskriver hva kommunen særlig må prioritere for å møte 
utfordringene og nå målene fra kommuneplanen. 

Medvirkning 
Det er mange interessenter i boligutviklingen og boligpolitikken i kommunen. 
Det kan likevel være vanskelig å medvirke på et strategisk nivå. Tilnærmingen 
til medvirkning i denne planen har derfor både vært direkte medvirkning i 
utarbeidelsen av planen og i høringsperioden, men også å jobbe med 
forbedring av rutiner og kompetansebygging rundt medvirkning i 
reguleringsplaner og byggesaker, fordi det for mange vil kunne være lettere å 
medvirke på dette nivået. 

Høringsperioden/høringsinnspill: 
Det har kommet 21 høringsinnspill fra privatpersoner, organisasjoner og 
bedrifter. I tillegg kom det en rekke innspill fra rådene og utvalgene under 
høringsperioden. Alle innspillene er oppsummert og kommentert av 
kommunedirektøren. Der det har vært aktuelt er innspillet innarbeidet i 
temaplanen. Alle innspillene ligger vedlagt i sin helhet i et samlet dokument. 

Alt i alt har temaplanen fått mye positiv tilbakemelding i høringsinnspillene. 
Kommunedirektøren vil likevel trekke frem enkelte temaer som går igjen, eller 
som har vært spesielt relevante i bearbeidingen av temaplanen: 
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- Bokvalitet og arkitektur 
- Rimelige boliger / boliger for unge voksne og førstegangskjøpere 
- Kulturmiljø, bevaring og bruk av eksisterende bygningsmasse 
- Samarbeid med næringsliv, frivilligheten og ideelle aktører 
- Parkering, mobilitet og tilgjengelighet 

Forslaget til temaplan svarer også på verbalvedtaket fra Kommunestyret 
12.12.2023 sak 007/23 knyttet til utredning av ansattboliger, og 
oversendelsesforslaget fra Formannskapet 05.12.2023 sak 118/23 knyttet til 
utviklingen av flere ungdomsboliger i kommunen. 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Innsatsområdene og strategiene i temaplan for bærekraftig boligutvikling skal bidra til 
at Asker kommune skal ha et boligtilbud som samsvarer med behovene i 
befolkningen, at alle kan finne en god og egnet bolig i kommunen, og et boligmarked 
som er robust og rustet for uforutsette hendelser. For å realisere dette må vi rette 
oppmerksomheten mot å øke variasjonen i boligtyper, -størrelser og -prisklasser. I 
denne dyrtiden er det enkelte grupper som det er ekstra viktig å ivareta. 
Boligpolitikken må møte utfordringene kommunen og innbyggerne står i på kort sikt, 
men også legge til rette for et godt boligtilbud for alle, på lang sikt. Her blir samarbeid 
med private aktører viktig for å nå de boligpolitiske målsetningene. 

Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene  

Økonomisk bærekraft:  
På lang sikt vil en ønsket bolig- og stedsutvikling kunne gi positive økonomiske 
konsekvenser for kommunen. Ved bedre tilgang på egnede boliger for eldre og 
personer med nedsatt funksjonsevne vil disse gruppene kunne opprettholde sin 
selvstendighet og bli boende hjemme lengre. Dette reduserer behovet for pleie- og 
omsorgstjenester, og utsetter behovet for vedtaksbaserte tjenester. Arbeidet med å 
få flere over i det ordinære boligmarkedet, gjennom tilrettelegging av boligen, og 
støtteordninger som startlån, vil kommunen kunne rette ressursene mot de som 
trenger kommunal bolig mest.  

En god boligproduksjon med en balansert boligtypologi gir en god og sunn 
befolkningsvekst og demografisk utvikling, og med det en bærekraftig 
kommuneøkonomi. Ved å ha et godt tilbud av boliger for unge voksne vil kommunen 
kunne tiltrekke seg og beholde dette befolkningssegmentet. Dette er helt nødvendig 
sett i lys av de utfordringene kommunen står overfor i årene som kommer.  

Sosial bærekraft:  
Temaplanens strategier søker å bygge opp og støtte oppunder de lokale 
fellesskapene og identiteten i lokalmiljøene på kort og lang sikt. Dette er viktig for at 
Asker kommune skal være et godt sted å vokse opp, leve og bli gammel.  
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Boligutvikling er et langsiktig arbeid. Ved å bidra til større variasjon i boligtyper, 
boformer og finansieringsmodeller i alle lokalområder, kan man bidra til et mangfold 
av folk, livssituasjoner og sosioøkonomiske bakgrunner. Det skal være mulig å 
tilpasse sin bosituasjon ut ifra endringer i livssituasjonen, innenfor det område man 
bor i. Variasjon i alle lokalområder vet vi er viktig for at færre skal falle utenfor, for å 
sikre barn og unge stabile oppvekstforhold, og for å motvirke opphopning av 
levekårsutfordringer.  

Miljømessig bærekraft:  
Det å bo er arealkrevende. Arealer er en knapphetsressurs som skal forvaltes med 
omhu. Å bygge boliger vil ikke bare ha konsekvenser for miljøet der boligene bygges 
på kort og lang sikt. Det legger også føringer for hvordan miljøet andre steder vil 
påvirkes i fremtiden.  

Hvor og hvordan man bor er derfor miljøpolitikk. God stedsutvikling gir mulighet for 
mer konsentrert utvikling med et godt tilbud av handel, service og transport, samtidig 
som man sparer arealene i kommunen. Store deler av dette feltet er dekket av andre 
temaplaner og av kommuneplanens arealdel. Denne planen supplerer med strategier 
som retter seg mot husholdningen, og mot utviklingen av boligprosjekter.  
 

5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at temaplanen, med tilhørende innsatsområder og 
strategier, og med endringer gjort på bakgrunn av høringsinnspillene, vedtas. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - kunnskapsgrunnlag 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling - innspill, fulltekst 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høringsinnspill med kommunedirektørens 
kommentarer 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 14/24 

2 Ungdomsrådet 23.05.2024 23/24 
3 Eldrerådet 23.05.2024 19/24 
4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 19/24 

Behandling 

Trygve Lia fremmet følgende forslag til nytt punkt 4: 

Det fokuseres på at det skal benyttes offentlig transport, sykkel, mikrotransport og 
gange. Dette er nok ikke spesielt aktuelt for eldre som har passert 80 år. Den 
generelle parkeringsnormen er svært ambisiøs og er til stor ulempe for eldre som 
fremdeles kjører bil og kan transportere seg selv. Videre er det vanskelig for de som 
vil komme på besøk, og eldre blir sittende ensomme hjemme etter at de ikke lenger 
kan transportere seg selv. 
 
Det er et generelt ønske om å bo hjemme lengst mulig at helse og trivsel 
opprettholdes, da må det legges bedre til rette for at kontakten med venner og 
familie tas vare på ved at det blant annet det blir lettere å parkere. 

Innstillingen, med Lias forslag til tilleggspunkt, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 



 

  2/2 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

4. Det fokuseres på at det skal benyttes offentlig transport, sykkel, mikrotransport 
og gange. Dette er nok ikke spesielt aktuelt for eldre som har passert 80 år. 
Den generelle parkeringsnormen er svært ambisiøs og er til stor ulempe for 
eldre som fremdeles kjører bil og kan transportere seg selv. Videre er det 
vanskelig for de som vil komme på besøk, og eldre blir sittende ensomme 
hjemme etter at de ikke lenger kan transportere seg selv. 
 
Det er et generelt ønske om å bo hjemme lengst mulig at helse og trivsel 
opprettholdes, da må det legges bedre til rette for at kontakten med venner og 
familie tas vare på ved at det blant annet det blir lettere å parkere. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 14/24 

2 Ungdomsrådet 23.05.2024 23/24 
3 Eldrerådet 23.05.2024 19/24 
4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 23.05.2024 
sak 14/24 

Behandling 

Kort presentasjon ved rådgiver Trine Groven. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
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- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 
konsekvens 

- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 14/24 

2 Ungdomsrådet 23.05.2024 23/24 
3 Eldrerådet 23.05.2024 19/24 
4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 23/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
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- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 14/24 

2 Ungdomsrådet 23.05.2024 23/24 
3 Eldrerådet 23.05.2024 19/24 
4 Formannskapet 20.08.2024 108/24 
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 

Formannskapet har behandlet saken i møte 20.08.2024 sak 108/24 

Behandling 

Elisabeth Holther-Schøyen (V) fremmet følgende oversendelse: 

I pkt 2.3.1 inntas som nytt kulepunkt: Regional plan for areal og transport i Buskerud 
(2018) 

Anders Nordmo (SV) fremmet følgende forslag til tillegg i punkt 1, nytt strekpunkt: 

Asker kommune skal være en aktiv pådriver i å utvikle et ikke-kommersielle boliger. 
Dette skal gjøres ovenfor myndigheter for å endre lovverket, men også i møte med 
utbyggere.  

Nordmos forslag fikk 2 stemmer (SV,MDG), og falt. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 
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- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 14/24 

2 Ungdomsrådet 23.05.2024 23/24 
3 Eldrerådet 23.05.2024 19/24 
4 Formannskapet 20.08.2024 108/24 
5 Kommunestyret 10.09.2024 46/24 
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 46/24 

Behandling 

Une Borg Kjølseth (SV) fremmet følgende forslag til tillegg i punkt 1: 

Asker kommune skal være en aktiv pådriver i å utvikle et ikke-kommersielle boliger. 
Dette skal gjøres ovenfor myndigheter for å endre lovverket, men også i møte med 
utbyggere.  

Kjølseths forslag fikk 14 stemmer (SV,R,A,MDG÷Vatn), og falt. 

Innstillingen ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 



 

  2/2 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/04315-34 Frida Blåsternes 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 22.08.2024 
Utvalg for oppvekst 27.08.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

  
Lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift om 
skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, forskrift om 
hovedmål 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 

1. Forskrift om skoleregler, permisjon og hovedmål vedtas.  

 
1. Sammendrag 
Forslag til forskrift om skoleregler, forskrift om permisjon og forskrift om hovedmål 
har vært på høring. Saken var oppe i Utvalg for oppvekst 23.04.24, hvor det ble 
besluttet at forslagene skulle sendes på høring. 
 
Det er kommet 29 høringsinnspill til forskrift om skoleregler, 12 til forskrift om 
permisjonsregler og 4 til forskrift om hovedmål. På bakgrunn av høringsinnspillene er 
det gjort enkelte mindre endringer.  
 
Kommunedirektøren foreslår at de vedlagte forslagene til forskrifter vedtas.  
 
 
2. Bakgrunn for saken  
Ny opplæringslov trådte i kraft 1. august 2024. Etter ny lov er det et krav at 
kommunen gir forskrift om permisjon og hovedmål. I tillegg er det et krav at 
organiseringen av skoledemokratiet omfattes av forskrift om skoleregler 
(nåværende ordensreglement).   
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Forslag til forskrift om skoleregler, forskrift om permisjon og forskrift om hovedmål 
har vært på høring.   
 
På bakgrunn av høringsinnspillene er det gjort enkelte mindre endringer.  
 
 
3. Saksopplysninger 
Forskrift om skoleregler 
I den nye forskriften foreslås det å videreføre den ordningen kommunen har i dag 
med samarbeidsutvalg (SU) og skolemiljøutvalg (SMU). For SU innebærer dette at 
det foreslås å videreføre organiseringen som følger av gjeldende opplæringslov, med 
tre representanter fra de ansatte, to elevrepresentanter, to foreldrerepresentanter og 
to fra kommunen. Det er presisert i forslaget til forskriften at SU selv kan være SMU, 
forutsatt at det utnevnes flere representanter for elever og foreldre, slik at de til 
sammen utgjør flertallet.  
 
I tillegg foreslås det å ta inn i forskriften at mobil, smartklokke eller andre private 
kommunikasjonsmidler ikke skal brukes i skoletiden, med mindre annet er avtalt med 
lærer. Det foreslås også at regler for bruk av datautstyr og internett i Askerskolen 
legges som et vedlegg til skolereglene, og dermed inngår som en del av forskriften. 
Det er i tillegg gjort enkelte språklige og strukturelle endringer med tanke på å gjøre 
skolereglene enklere å forstå. 
 
Det ble også foreslått at forskrift om skoleregler skal gjelde for SFO så langt den 
passer.  
 
Høringsinstansene kunne gi innspill til alle deler av forskriften.  
 
Det har kommet inn totalt 29 høringsinnspill til forskrift om skoleregler. I tillegg til 
innspill fra skolenes SU, FAU og elevråd, er det kommet enkelte innspill fra 
privatpersoner.  
 
Når det gjelder bestemmelsen om organiseringen av skoledemokratiet, er det flere 
høringsinstanser som mener det er et unødvendig skille mellom SU og SMU, og som 
foreslår en sammenslåing. Enkelte stiller også spørsmål ved om det er nødvendig å 
spesifisere at det skal være tre ansattrepresentanter i SU, eller om det kan være 
tilstrekkelig at det er to ansatte i tillegg til rektor, og at man heller kan ha flere 
elevrepresentanter slik at foresatte og elever er i flertall.   
 
Når det gjelder bestemmelsen om bruk av mobil og andre kommunikasjonsmidler, er 
de fleste høringsinstansene positive til forslaget. Enkelte mener forslaget er strengt, 
og ønsker å åpne for at man kan ha på mobilklokke i skolemodus gjennom hele 
skoledagen. Andre mener det kunne vært enda strengere enn det forslaget legger 
opp til.  
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De fleste som har gitt høringsinnspill er positive til forslagene i forskriften. I ett av 
høringssvarene, fra en privatperson, er det gitt omfattende innspill til nesten samtlige 
av bestemmelsene i forskriften. Hovedbudskapet i innspillene er at kommunen bør 
snu fokuset fra regler til «prinsipper for læringsmiljø», og at hver skole og hver klasse 
er proaktive, sammen med elever og foresatte, for å utvikle et læringsmiljø som 
fremmer trivsel og læring.   
 
Noen av høringsinstansene har kommet med innspill til helt konkrete 
omformuleringer og endringer i struktur/rekkefølge.  
 
Forskrift om permisjon 
Forslaget er i stor grad en skriftliggjøring av dagens praksis. Forslaget innebærer at 
dagens grense på inntil ti dagers permisjon videreføres, og det presiseres at disse 
dagene gjelder totalt per år, og ikke per permisjon. Dette innebærer at man kan søke 
om permisjon flere ganger per år, men at man maksimalt kan ha ti dager permisjon 
per skoleår. 
 
Det foreslås også at det som hovedregel ikke innvilges permisjon i perioder der det 
blir gjennomført statlige kartleggingsprøver, nasjonale prøver, heldagsprøver på 
ungdomsskolen, eksamener, leirskole og svømmeopplæring. Videre foreslås det at 
det som hovedregel heller ikke gis permisjon første halvår på 1. trinn og siste halvår 
på 10. trinn. 
 
Det har kommet inn totalt 12 høringsinnspill til forskrift om permisjon. 
Høringsinnspillene er i hovedsak fra SU, FAU og elevråd ved ulike skoler. Det har 
kommet inn ett innspill fra en privatperson. De fleste høringssvarene er positive til en 
begrensning i retten til permisjon. Enkelte av høringssvarene (fra SU/FAU) gir uttrykk 
for at en maksgrense på ti dager er for strengt, og at rektor bør kunne utøve mer 
skjønn.  
 
I noen høringssvar kommer det til uttrykk at pedagogisk personale ønsker at 
permisjon kun skal gis til begravelse/markeringer, og ikke til ferier, og at det er 
ønskelig at det tydeliggjøres ytterligere at det ikke gis permisjon til fritidsreiser. Noe 
av årsaken til ønsket om tydeliggjøring på dette punktet er at det er utfordrende for 
rektorene å bestemme når vilkårene for permisjon er oppfylt.  
 
Det har også kommet innspill på at straffebestemmelsen bør tas ut av forskriften. Det 
blir vist til at det er nok med straffebudet som følger av opplæringsloven, og at det 
ikke trenger å tas inn i en lokal forskrift, da kommunen ikke har kompetanse til å 
straffe med bøter.    
 
Forskrift om hovedmål 
Kommunedirektøren har foreslått en forskrift som fastslår at hovedmålet ved de 
kommunale grunnskolene i Asker er bokmål.   
 
Det har kommet inn fire høringsinnspill til forskrift om hovedmål, hvorav tre 
støtter og én har ingen innspill. 
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4. Kommunedirektørens vurdering 
Forskrift om skoleregler 
Basert på høringsinnspillene er det gjort enkelte endringer i bestemmelsen om 
organiseringen av skoledemokratiet.  
Ny opplæringslov fastslår at det er kommunene som skal fastsetter hvilke 
brukerorgan skolene skal ha, utover elevråd og arbeidsutvalg for foreldrene. Det er 
dermed ingen fastlagte føringer for antall representanter i de brukerorganene som 
skolene skal ha. Kommunedirektøren fastholder vurderingen om å videreføre 
ordningen med SU og SMU, og at skolene selv kan velge å slå disse sammen. 
Høringsinnspillene viser at flere av skolene allerede slår disse sammen, eller har et 
ønske om å gjøre det. Basert på høringsinnspillene, mener kommunedirektøren det 
er hensiktsmessig å gå bort fra kravet om at det skal være tre ansattrepresentanter i 
SU. Ved å redusere til to ansattrepresentanter, vil det bli enklere for skolene å slå 
sammen SU og SMU, dersom de ønsker dette. Da skal det mindre justering til for at 
foreldre og elever er i flertall, som er et krav i SMU.  
 
Utover disse endringene, er det kun gjort språklige og strukturelle endringer 
etter høringsrunden. Alle endringene kommer frem i vedlagte oversikt.  

Kommunedirektøren har vurdert innspillene om at kommunen bør snu fokuset fra 
regler til «prinsipper for læringsmiljø», og at hver skole og hver klasse er proaktive, 
sammen med elever og foresatte, for å utvikle et læringsmiljø som fremmer trivsel og 
læring. Kommunedirektøren er av den oppfatning at det er behov for skoleregler som 
er konkrete og tydelige, slik at det er forutsigbart for elever, foresatte og ansatte 
hvilke rettigheter og plikter som gjelder. Det følger også av opplæringsloven § 10-7 
at slike skoleregler skal fastsettes. Høringsinnspillene ellers viser at flertallet støtter 
forslaget til skoleregler.    
 
Forskrift om permisjon 
Kommunedirektøren fastholder at det er nødvendig med en innstramming av dagens 
praksis, med bakgrunn i at det per i dag er et høyt fravær i skolene. Det foreslås 
derfor å opprettholde forslaget om en maksgrense på ti dagers permisjon per 
skoleår.  
 
Kommunedirektøren mener ikke det er hensiktsmessig å fastsette i forskriften at det 
ikke gis permisjon til ferie/fritidsreiser. Vilkåret for at det kan innvilges permisjon i 
inntil ti dager (uavhengig av årsaken til ønsket permisjon) er at eleven får en 
opplæring som samlet sett er forsvarlig. Denne forsvarlighetsvurderingen er en 
skjønnsmessig vurdering, som skolen må gjøre. Kommunedirektøren har forståelse 
for at dette er utfordrende vurderinger for skolene, og har derfor i forslaget listet opp 
momenter som det legges vekt på i vurderingen.  

Basert på høringsinnspill, foreslår kommunedirektøren å ta ut bestemmelsen om 
straffansvar for brudd på opplæringsplikten. Denne bestemmelsen følger allerede av 
§ 2-7 i ny opplæringslov. Kommunedirektøren vurderer derfor at det er lite 
hensiktsmessig å ha den med i forskriften.  



 

  5/5 

Forskrift om hovedmål 
Kommunedirektøren fastholder forslaget som ble sendt på høring.   

Forskriftene utgjør viktige rammebetingelser for det lovpålagte skoletilbudet i 
Asker, og er derfor med på å bygge opp under bærekraftsdimensjonene. 

 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren foreslår at forskrift om skoleregler, forskrift om permisjon og 
forskrift om hovedmål vedtas.  
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Høringssvar til forskrift om skoleregler 
Høringssvar til forskrift om permisjon 
Høringssvar til forskrift om målform 
Fra ordensreglement til skoleregler - gammelt vs. nytt 
Forskrift om permisjon 
Forskrift om hovedmål 
Forskrift om skoleregler 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/04315 Frida Blåsternes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 22.08.2024 27/24 
2 Utvalg for oppvekst 27.08.2024 37/24 
3 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift om 
skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, forskrift om 
hovedmål 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 22.08.2024 sak 27/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken og svarte ut spørsmål. 

 

Anton Toft Dahl fremmet følgende tilleggsforslag: 

Det legges til en ny §3 i Forskrift om permisjonsregler for elever i grunnskolen i Asker 
Kommune. 

§3 Permisjon for politisk fravær 

Elever som organiserer seg, og eller engasjerer seg i politisk aktivitet, skal ha rett på 
permisjon fra skolen. Eksempler på politisk engasjement kan være demonstrasjoner, 
organisasjoner eller ungdomspolitikk. Elevens faglige utbytte vurderes, og vil ofte 
være høyt når hen engasjerer seg politisk-ref. §2, f. 

 

Tiam Rajabzadeh fremmet følgende tilleggsforslag: 
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Det legges til en ny §4 i Forskrift om permisjonsregler for elever i grunnskolen i Asker 
Kommune. 

§4 Idrettspermisjon 

For å støtte elevers idrettsengasjement og sikre at de kan delta i viktige 
idrettsarrangementer uten å bli straffet for fravær, foreslås det å innføre ordning med 
idrettsfravær for ungdommer gjennom hele ungdomsskolen. 

Ungdomsskoleelever som konkurrerer på høyt nivå skal kunne søke om 
idrettsfravær for å delta i konkurranser, treningssamlinger og andre idretts relaterte 
aktiviteter. 

 

Anton Toft Dahl fremmet følgende tilleggsforslag: 

Det legges til en ny §4 i Forskrift om permisjonsregler for elever i grunnskolen i Asker 
Kommune. 

§4 Idrettspermisjon 

For å støtte elevers idrettsengasjement og sikre at de kan delta i viktige 
idrettsarrangementer uten å bli straffet for fravær, foreslås det å innføre ordning med 
idrettsfravær for ungdommer gjennom hele ungdomsskolen.  

Ungdomsskoleelever som konkurrerer på høyere nivå, for eksempel som en del av 
landsforbund og landsforeninger eller arrangementer relatert til landsforbund og 
landsforeninger, skal kunne søke om idrettsfravær for å delta i konkurranser, 
treningssamlinger og andre idrettsrelaterte aktiviteter. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Toft Dahls tilleggsforslag om ny §3 ble enstemmig vedtatt.  

Rajabzadehs tilleggsforslag om ny §4 ble satt opp mot Toft Dahls tilleggsforslag. 
Rajabzadehs forslag ble vedtatt mot 2 stemmer (Anton Toft Dahl og Albert Loki 
Einarsson). Rajabzadehs tilleggsforslag ble så enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling/Vedtak  
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1. Forskrift om skoleregler, permisjon og hovedmål vedtas.  

2. Det legges til en ny §3 i Forskrift om permisjonsregler for elever i grunnskolen i 
Asker Kommune. 

§3 Permisjon for politisk fravær 

Elever som organiserer seg, og eller engasjerer seg i politisk aktivitet, skal ha 
rett på permisjon fra skolen. Eksempler på politisk engasjement kan være 
demonstrasjoner, organisasjoner eller ungdomspolitikk. Elevens faglige utbytte 
vurderes, og vil ofte være høyt når hen engasjerer seg politisk-ref. §2, f. 

3.  Det legges til en ny §4 i Forskrift om permisjonsregler for elever i grunnskolen i 
Asker Kommune. 

§4 Idrettspermisjon 

For å støtte elevers idrettsengasjement og sikre at de kan delta i viktige 
idrettsarrangementer uten å bli straffet for fravær, foreslås det å innføre ordning 
med idrettsfravær for ungdommer gjennom hele ungdomsskolen. 

Ungdomsskoleelever som konkurrerer på høyt nivå skal kunne søke om 
idrettsfravær for å delta i konkurranser, treningssamlinger og andre idretts 
relaterte aktiviteter. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/04315 Frida Blåsternes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 22.08.2024 27/24 
2 Utvalg for oppvekst 27.08.2024 37/24 
3 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift om 
skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, forskrift om 
hovedmål 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 27.08.2024 sak 37/24 

Behandling 

Kommunalsjef Terje Larsen innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Steine (MDG) fremmet følgende endringsforslag: 

Underpunkt c i §6 Reaksjoner dersom elever bryter reglene, Anmerkninger på 
ungdomstrinnet, fjernes. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Steines endringsforslag fikk 1 stemme (MDG) og falt.  

 

Vedtak  

1. Forskrift om skoleregler, permisjon og hovedmål vedtas.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/04315 Frida Blåsternes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 22.08.2024 27/24 
2 Utvalg for oppvekst 27.08.2024 37/24 
3 Kommunestyret 10.09.2024 47/24 
  

Lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift om 
skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, forskrift om 
hovedmål 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 47/24 

Behandling 

Paal Steine (MDG) fremmet følgende forslag: 

Underpunkt c i §6 Reaksjoner dersom elever bryter reglene:  
• Anmerkninger på ungdomstrinnet, fjernes. 

 
Steines forslag fikk 8 stemmer (MDG,SV,R), og falt. 

Innstillingen ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Forskrift om skoleregler, permisjon og hovedmål vedtas.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/12099-1 Heidi Kopperud 

Thommessen 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 29.08.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

Samarbeidsavtaler mellom Asker kommune og 
områdeforumene 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Samarbeidsavtalene mellom Søndre Hurum områdeforum og Nordre 

Hurum/Søndre Røyken områdeforum godkjennes.  

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå samarbeidsavtaler med de øvrige 
områdeforumene etter mal av avtalene til Søndre Hurum og Nordre 
Hurum/Søndre Røyken områdeforum, samt å gjøre endringer i avtalene for 
Søndre Hurum og Nordre Hurum/Søndre Røyken områdeforum ved behov.   

 
 
1. Sammendrag 
Kommunestyret har vedtatt at Asker kommune skal inngå samarbeidsavtaler med 
områdeforumene som nå opprettes. Avtalen inngås etter mal for avtaler i 
tjenesteområde medborgerskap og skal skape forutsigbarhet og sikre god dialog 
mellom partene.  
To av de inntil åtte områdeforumene har utarbeidet et forslag til samarbeidsavtale 
som kan danne utgangspunkt for de kommende samarbeidsavtalene. Fire av 
områdene er i god prosess og vil trolig være klar for avtaleinngåelse høsten 2024. I 
to av områdene har prosessen stoppet noe opp, og det er behov for ytterligere 
arbeid.   
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Hvorfor er det behov for nærdemokratiske ordninger i regi av kommunen?  

    



 

  2/4 

Bakgrunnen for etablering av områdeforum som en nærdemokratisk ordning er i 
Asker forankret i pilotarbeidet med Lokalsamfunnsutvalg, med følgeforskning som 
ble gjennomført fra 2020 til 2023. Ordningen resulterte i en rapport med anbefalinger 
for det videre arbeidet. Etablering av områdeforum 8 steder ble deretter vedtatt av 
kommunestyret den 13.juni 2023.  
Nærdemokrati handler om befolkningens makt og innflytelse på avgrensede 
geografiske områder innenfor en kommune. I en forskningsrapport heter det 
følgende om begrunnelsen: Innbyggermedvirkning er nøkkelen til opplevelse av 
tilhørighet i lokalsamfunnet, og legger til rette for både tillit mellom folkevalgte, og 
mellom innbyggere med ulik bakgrunn, synspunkter og interesser. Å organisere 
arenaer der innbyggerne blir invitert til å diskutere lokalpolitiske saker, styrker 
demokratiet. Det styrker motstandskraften mot krefter som kan svekke fellesskapets 
viktige demokratiske institusjoner. For mer informasjon anbefales rapporten 
«Lokaldemokratiordninger i foregangskommuner».  1  
 
Rundt 1/3 av norske kommuner har en eller annen form for nærdemokratiske 
ordninger.   
Oppsummert er det i Asker er tre hovedgrunner til støtte etablering av 
områdeforumene:  
 
1. et ønske om å få med enda flere til samfunnsengasjement mellom valgene  
2. et ønske om at det lokale kommunale demokratiet skal oppleves nærmere 

geografisk der innbyggerne bor  
3. et ønske om lokal utvikling av gode tjenester og løsninger, samt bygging av gode 

felleskap rundt den enkelte  
 
Med etablering av områdeforum følger det en forventninger om en fornyet politisk 
interesse og deltakelse i lokalbefolkningen. For å lykkes er det nødvendig å skape 
forutsigbarhet gjennom å beskrive forpliktelsene mellom partene. Asker kommunes 
forpliktelser er vedtatt i retningslinjene for ordningen. Den enkelte 
områdeforumforening står fritt til å definere sine egne forpliktelser. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Kommunestyret vedtok retningslinjer for områdeforum den 13.juni 2023, som 
beskriver inngåelse av samarbeidsavtalen slik:   
 
Områdeforumet blir anerkjent ved at kommunen og områdeforumet inngår en 
samarbeidsavtale. Denne skal slå fast at områdeforumet er en 
hovedsamarbeidspartner for kommunen i området. Avtalen skal beskrive felles 
forventninger mellom kommune og områdeforum i tråd med disse retningslinjene. 
Avtalen skal være basert på lokale behov og forhold.  

 

1 Ny evalueringsrapport – Evaluering av lokaldemokratitiltak i føregangskommunar - regjeringen.no 

https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/ny-evalueringsrapport-evaluering-av-lokaldemokratitiltak-i-foregangskommunar/id3043630/
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Gjennom områdeforumene kan engasjerte innbyggere og organisasjoner styrke 
lokalt felles engasjement og finne gode løsninger for sitt område.   
Områdeforumet kan være et bindeledd mellom kommunen og det lokalsamfunn som 
områdeforumet geografisk dekker, og fungere som et felles talerør inn til kommunen 
og politikerne der det er ønsket lokalt.    
Asker kommune støtter arbeidet og bistår med lokaler, kontaktperson og et 
tverrfaglig internt nettverk som behandler innkomne og utgående saker av interesse 
for områdeforumene, samt utbetaler 50 000 kroner til foreningen.  
Områdeforumet skal ikke erstatte eksisterende, lokalt engasjement, men forsterke 
det som allerede finnes.  
 
Status i arbeidet 
Asker kommune har arrangert folkemøter i åtte områder, og opprettet en nettside 
med kontaktinformasjon, kart mm.   
På folkemøtene har det vært et mål om å skape begeistring rundt ordningen slik at 
det dannes en arbeidsgruppe/valgkomite eller interimsstyre. Denne skal planlegge et 
stiftelsesmøte, foreslå vedtekter og foreslå personer til et styre.   
Det har vært avholdt stiftelsesmøter i Søndre Hurum, Nordre Hurum/Søndre Røyken, 
Heggedal og omegn, Slemmestad og Vollen, Borgen og Vardåsen. På 
stiftelsesmøtene har det blitt valgt et formelt styre og vedtekter.   
Søndre Hurum områdeforum er godkjent som en forening i Brønnøysundregisteret 
og har fått tildelt et organisasjonsnummer 933 449 092.    
Nordre Hurum/Søndre Røyken har søkt om tildeling, og ennå ikke mottatt et svar. De 
øvrige er i prosess med sine søknader. Det kan ta noe tid fra søknaden er sendt til 
den blir behandlet av Brønnøysundregisteret.   
I retningslinjene står det at samarbeidsavtalen skal slå fast at områdeforumet er en 
hovedsamarbeidspartner for kommunen i området.   
Det er denne setningen i retningslinjene som har skapt flest tilbakemeldinger blant 
arbeidsgrupper og etablerte styrer.  Dette fordi det allerede eksisterer lokale 
foreninger som har en opplevelse av å være en hovedsamarbeidspartner innenfor for 
eksempel kulturliv, idrett eller sosialt humanitært arbeid mange steder.   
 
Samarbeidsavtaler med kommunen  
Mal for samarbeidsavtaler som ble behandlet av hovedutvalg for medborgerskap den 
03.12.2020 ligger til grunn for samarbeidsavtaler som er inngått mellom 
tjenesteområdet medborgerskap og frivillig sektor etter denne tiden. 
Samarbeidsavtalene som inngås legges ut på kommunens nettside.   
Målet med en samarbeidsavtale er å skape forutsigbarhet og sikre god dialog 
mellom partene.   
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Satsing på lokaldemokratiske ordninger er et viktig virkemiddel for å etablere 
gjensidig forpliktende samarbeid, tilrettelegge for at alle innbyggere opplever 
tilhørighet, tar medansvar og deltar i beslutningsprosessene.  Gjennom dette kan vi 
oppnå bedre økonomisk, sosial og miljømessig bærekraftig utvikling basert på lokal 
kunnskap og deltakelse.  
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5. Konklusjon 
Asker kommune har en tydelig ambisjon om samfunns- og tjenesteutvikling med høy 
grad av innbyggermedvirkning og samarbeid med relevante aktører. Gjennom å 
engasjere flere til samarbeid styrkes den samlede evnen til å løse større 
samfunnsutfordringer med et lokalt perspektiv.  Kommunen kan ikke løse 
utfordringene alene. Områdeforumene blir en viktig aktør for utviklingen av gode 
lokalsamfunn og for å lokalt finne sammen for å løse utfordringer. 
Samarbeidsavtalene avklarer forventingene og forpliktelsene mellom partene og 
legges til grunn for det videre samarbeidet.   
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/12099 Heidi Kopperud Thommessen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 29.08.2024 28/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 48/24 
  

Samarbeidsavtaler mellom Asker kommune og 
områdeforumene 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 29.08.2024 sak 28/24 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet kort til saken hvor hun foreslo å ikke fatte 
vedtak i saken. Direktør Christer Best Gulbrandsen svarte på spørsmål. 

Et enstemmig utvalg motsatte seg å fatte vedtak i sak jf. kommunelovens § 11-3, 5 
ledd, da vedlegget i saken ikke ble utsendt sammen med innkallingen.  

Saken ble utsatt.  

Vedtak  

Saken ble utsatt.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/12099 Heidi Kopperud Thommessen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 29.08.2024 28/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 48/24 
  

Samarbeidsavtaler mellom Asker kommune og 
områdeforumene 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 48/24 

Behandling 

Ordfører foreslo å trekke saken fra kartet. Dette ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Saken trekkes. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/12072-1 Elizabeth Lie 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 03.09.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-2028 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-2028 vedtas slik den 
foreligger. Handlingsplanen følger vedlagt. 

2. Med hjemmel i alkoholloven § 1-6 tredje ledd videreføres alle innvilgede 
bevillinger til salg, skjenking og tilvirkning for ny bevillingsperiode, gjeldende fra 
1. oktober 2024. 

3.  Kommunedirektøren får fullmakt til å treffe vedtak etter alkoholloven i saker som 
ikke har prinsipiell betydning, så langt det ikke fremgår av lov eller vedtak at 
kommunestyret selv skal fatte vedtak i saken, eller kommunestyret er pålagt 
eller selv har vedtatt å legge myndigheten til et annet organ. 

 
1. Sammendrag 
Asker kommunes alkoholpolitikk er bygget på begrepene trygghet, attraktivitet 
og trivsel. Asker skal være et attraktivt sted for innbyggere, tilreisende og kultur 
– og næringsliv. Samtidig skal alkoholpolitikken ivareta innbyggernes behov for 
trygghet og trivsel. Askers restaurant- og uteliv er en viktig bransje. Næringen 
skaper arbeidsplasser, gir inntekter og legger til rette for gode og varierte 
kulturopplevelser for innbyggere og tilreisende.  
 
Asker kommunes alkoholpolitiske handlingsplan har vært på høring. 
Høringsinnspillet er innarbeidet og er vedlagt denne saken. Den nye 
handlingsplanen inneholder noen vesentlige endringer fra forrige plan. Disse er 
at arrangementer på over 250 mennesker, der det er alkoholservering, skal ha 
vakthold og at ledelsen i puber, barer og diskotek må ta et ekstra kurs i 
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ansvarlig vertskap. Det foreslås at ubemannete butikker ikke skal ha mulighet til 
å selge alkohol.  
 
I tillegg foreslår kommunedirektøren å endre de særskilte delegeringsreglene 
som kommunestyret tidligere har vedtatt innenfor alkohollovgivningen. Dette 
innebærer blant annet at vedtak om inndragning av skjenkebevilling som følge 
av brudd på alkoholloven skal behandles administrativt, og ikke av 
formannskapet, som tidligere. Prinsipielle saker skal uansett behandles politisk, 
jf. kommuneloven § 13-1 sjette ledd. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Alkohollovgivningen befinner seg i skjæringspunktet mellom kryssende hensyn. 
Alkohol er en lovlig vare, samtidig som alkoholbruk har en rekke skadevirkninger. 
Ofte er det en motsetning mellom det å begrense og regulere omsetningen på den 
ene siden, og næringsinteresser på den andre siden. Alkohollovens formål er å 
begrense i størst mulig utstrekning de samfunnsmessige og individuelle skader som 
alkoholbruk kan innebære.1 Som et ledd i dette sikter loven på å begrense forbruket 
av alkoholholdige drikkevarer. De viktigste virkemidlene er bevillingssystemet, 
vinmonopolordningen, reklameforbudet, aldersgrenser og avgiftspolitikken. Det er 
utviklet et system med prikktildeling ved brudd på bevillingshavers alkoholrettslige 
forpliktelser. Ved tildeling av 12 prikker eller mer, vil skjenkestedet få skjenkebevilling 
inndratt for en tidsbestemt periode.2  
 
Kommunen har etter alkoholloven § 1-7d plikt til å utarbeide en alkoholpolitisk 
handlingsplan.3 Planen bør behandles i hver kommunestyreperiode. Loven gir ingen 
direkte anvisninger om hva planen skal inneholde, men den bør angi de 
alkoholpolitiske hovedmålene og de delmål kommunen legger til grunn for sin 
alkoholpolitikk, samt de virkemidlene som vil tas i bruk for å nå disse målene. 
Kommunen har stor frihet til å utforme egen lokal alkoholpolitikk innenfor 
alkohollovens rammer og formål.  
 
Høringsutkast til alkoholpolitisk handlingsplan ble behandlet i Formannskapet 
18.06.24. Planen ble lagt ut på høring med to endringer vedtatt i Formannskapet.4 
Disse endringene knytter seg til en oppfordring om at skjenkestedene skal ha rutiner 
for å forebygge seksuell trakassering, og at kommunen skal tilgjengeliggjøre en 
oversikt over skjenkesteder som har mistet skjenkebevilling som følge av 12 prikker 
eller mer. Oversikten skal også vise hvilke skjenkesteder som har fått bevilling i 
Asker og for hvor lenge bevilling er gitt.5   

 

1 Lov om omsetning av alkoholholdig drikk m.v. (alkoholloven) - Lovdata 
2 Kontroll og inndragning av salgs- og skjenkebevilling – prikktildelingssystem - Helsedirektoratet 
3 Lov om omsetning av alkoholholdig drikk m.v. (alkoholloven) - Lovdata 
4 Politiske møter og dokumenter | Asker kommune 
5 Vedtaket lyder: «1. Under Hovedmål 1. Delmål 7 Et inkluderende uteliv, legge til følgende: "Gjennom 
veiledning og dialog med utelivsbransjen skal Asker kommune bidra til økt kunnskap om seksuell 
trakassering, diskriminering og annen uønsket oppførsel. Bevillingshavere oppfordres til å inkludere 

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1989-06-02-27
https://www.helsedirektoratet.no/tema/alkohol/kontroll-og-inndragning-av-salgs-og-skjenkebevilling-prikktildelingssystem#:~:text=Alkoholforskriften%20kapittel
https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1989-06-02-27
https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clx3518mtckt30pyx527eh3nb&v=l#result
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2.1. Asker kommunes alkoholpolitiske handlingsplan 
Asker kommunes alkoholpolitikk er bygget opp rundt begrepene trygghet, attraktivitet 
og trivsel. Planen legger vekt på en forutsigbar skjenkepolitikk og en positiv 
vurdering av serveringsbransjen og dens gunstige effekt på tettstedsutvikling, 
kulturliv, trivsel og attraktivitet i Askers tettsteder. 
 
Åpnings- og skjenketider er avgjørende for driften av serveringsstedene mange 
steder i kommunen. Dette gjelder særlig i områder hvor næringen i stor grad er 
basert på reiseliv og turisme. Et fungerende og variert uteliv er også med på å styrke 
stedsutviklingen. Det har derfor vært viktig å skape rom for å drive 
næringsvirksomhet i kommunen. Ved å gi næringen større tillit og ansvar, gir 
kommunen også mulighet for alle til å drive - uavhengig av lokalisering.  
 
Det er likevel også avgjørende for Asker kommune å beskytte barn, ungdom og 
sårbare grupper mot å bli eksponert for alkohol. Det er et viktig prinsipp at de som 
ferdes i Askers tettsteder og uteliv ikke skal møte alkoholservering på tidspunkter og 
steder der de ikke forventer det. Idrettsarrangementer for barn er et eksempel på en 
slik anledning. 
 
Asker kommune har gode erfaringer med den gjeldende alkoholpolitiske 
handlingsplanen. Planen benyttes kontinuerlig i dialog med næringen, er 
utgangspunkt for tildeling av skjenkebevilling og benyttes ved praktisk gjennomføring 
av kommunens alkoholpolitikk. Planen legges ved alle vedtak, benyttes ved 
forespørsler på telefon og for veiledning av bevillingshavere. 

2.2. Oppsummering av høringsinnspill 
Høringsperioden for utkastet til alkoholpolitisk handlingsplan ble satt til 01.08.24 og 
det har kommet inn ett innspill. Innspillet ligger i vedlegg 2. 

Innspillet knytter seg til handlingsplanens punkt 6.2. om at selvbetjente butikker ikke 
skal få salgsbevilling. Innsender hevder de aktuelle butikkene ikke er selvbetjente, 
men heller fjernstyrte. Dette betyr, ifølge innsender, at butikkene er overvåket hele 
tiden og dermed er sikrere enn fysiske butikker der personalet passer på at 
alkoholsalg skjer i lovlige former. Kommunedirektøren har planlagt et møte med 
aktørene høsten 2024. Kommunedirektøren vurderer om såkalte fjernstyrte butikker 
vil omfattes av punktet i handlingsplanen knyttet til selvbetjente butikker, eller vil 
måtte behandles under andre punkter i handlingsplanen. 

 

rutiner for forebygging og håndtering av seksuell trakassering, diskriminering og annen uønsket 
oppførsel i sin internkontroll. Asker kommune oppfordrer videre utesteder til å ha synlige og tydelige 
regler, samt gode rutiner for håndtering av uønsket oppførsel fra gjester, og Informasjonsmateriell 
som er lett synlig, og egnet til å synliggjøre at det praktiseres nulltoleranse for seksuell trakassering, 
diskriminering eller annen uønsket oppførsel på disse stedene." 2. Under Hovedmål 2. Delmål 7 Nytt 
tiltak 7: Offentlig tilgjengelig. Det skal jevnlig publiseres og oppdateres en liste over prikker utestedene 
har pådratt seg de siste 24 måneder, på kommunes nettside. I tillegg skal det publiseres en liste over 
alle skjenkesteder i kommunen med tilhørende regler for tidsrom for skjenking.» 
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Helsedirektoratet sendte i 2021 brev til landets kommuner der det presiseres at 
selvbetjente butikker ikke skal selge alkohol.6 Kommunedirektøren vil følge med på 
eventuelt nye signaler fra landets helsemyndigheter og ta det med i vurderingen 
dersom det kommer søknad fra fjernstyrte butikker i Asker kommune.  

 
3. Saksopplysninger 
Alkoholpolitisk handlingsplan for 2024-2028 har et noe annet format enn 
inneværende plan, og er i tråd med planene Drammen og Oslo kommune har 
utarbeidet.7 Asker kommunes plan legger vekt på hvilke tiltak kommunen iverksetter 
for å nå sine alkoholpolitiske mål. Planen legger vekt på en forutsigbar 
skjenkepolitikk og en positiv vurdering av serveringsbransjen og dens gunstige effekt 
på tettstedsutvikling, kulturliv, trivsel og attraktivitet i Askers tettsteder. Bransjen er 
en viktig arbeidsgiver og trenger forutsigbare og forståelige rammer for sin 
virksomhet. Planen legger også stor vekt på folkehelseperspektivet og ønsker å 
beskytte barn og unge samt sårbare grupper fra kontakt med alkoholservering. Dette 
gjelder særlig steder der det ikke er forventet å bli møtt med tilgang til alkohol og 
arenaer viet til barn og unges sport og aktiviteter.  
 

3.1. Endringer fra forrige plan, som gjaldt i perioden 2020-20248, er i all 
hovedsak knyttet til tre punkter: 

1. Vedtak knyttet til inndragning av skjenkebevilling etter tildeling av 12 
prikker (eller mer) behandles ikke av formannskapet, men av 
kommunedirektøren.  

2. Den nye planen legger også opp til at arrangementer med over 250 
mennesker og som har skjenkebevilling, må ha vakthold.  

3. I tillegg foreslås et nytt krav om at daglig leder og stedfortreder i pub, bar 
og diskotek må ta kurs i ansvarlig vertskap, som Helsedirektoratet har 
utformet, i tillegg til det ordinære kravet til kjennskap til alkoholloven. 

 
I tillegg kommer vedtak fra Formannskapet 18.06.24. om rutiner for å forebygge 
seksuell trakassering og publisering av oversikt over skjenkesteder i kommunen 
samt hvilke bevillingshavere som eventuelt har mistet bevilling som følge av 
prikktildeling.9  
 

3.2. Delegasjonsreglementet 
Gjeldende alkoholpolitisk handlingsplan inneholder et eget kapittel om delegering av 
myndighet til å fatte vedtak etter alkoholloven. Forslag til ny alkoholpolitisk 
handlingsplan inneholder ikke slik særskilt myndighetsdelegering. Det innebærer at 
kommunedirektørens generalfullmakt til å treffe vedtak i alle saker som ikke er av 

 

6 Helsedirektoratets brev ligger i vedlegg 1 
7 Alkoholpolitisk handlingsplan med tiltak 2024 - 2028 (drammen.kommune.no) og Høring av forslag til 
alkoholpolitisk handlingsplan 2024 – 2028 - Oslo kommune 
8 Politiske møter og dokumenter | Asker kommune 
9 Se note 5 

https://www.drammen.kommune.no/globalassets/politikk-og-samfunn/kunngjoringer/dokumenter/2024/utkast---alkoholpolitisk-handlingsplan-2024---2028.pdf
https://www.oslo.kommune.no/politikk/byradet/byrad-for-kultur-og-naring/kunngjoringer-fra-byradsavdeling-for-kultur-og-naring/horing-av-forslag-til-alkoholpolitisk-handlingsplan-2024-2028
https://www.oslo.kommune.no/politikk/byradet/byrad-for-kultur-og-naring/kunngjoringer-fra-byradsavdeling-for-kultur-og-naring/horing-av-forslag-til-alkoholpolitisk-handlingsplan-2024-2028
https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clak7biud06rh1uzudb4h11qt&v=l#result
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prinsipiell betydning vil gjelde også på dette området. Dette innarbeides i 
delegeringsreglementet som kommunestyret skal vedta høsten 2024. 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Åpnings- og skjenketider er avgjørende for driften av serveringsstedene mange 
steder i kommunen. Dette gjelder særlig i områder hvor næringen i stor grad er 
basert på reiseliv og turisme. Et fungerende og variert uteliv er også med på å styrke 
stedsutviklingen. Det har derfor vært viktig å skape rom for å drive 
næringsvirksomhet i kommunen. Ved å gi næringen større tillit og ansvar, gir man 
også mulighet for alle til å drive - uavhengig av lokalisering. Samtidig vil også 
konsekvensene ved brudd på denne tilliten bli større. Med økt fokus på kontroll, 
personlig og foretaksbasert ansvar og konsekvenser, foreslår kommunedirektøren en 
løsning som, hva angår bevillinger, kan beskrives som «lett å få, lett å miste».  
 
Kommunedirektøren legger til grunn at næringen har eller tilegner seg den kunnskap 
og erfaring som er nødvendig for å drive forsvarlig. Dette er det ansvaret de påtar 
seg når de får en kommunal bevilling. Kontrollene skal avdekke situasjoner hvor 
kunnskapen ikke benyttes. En vesentlig endring i forslag til plan for 2024-2028 er at 
inndragning av skjenkebevilling som følge av prikkbelastning, ikke lenger skal 
behandles politisk. Kommunedirektøren mener at politikken ligger i utforming av 
planen og at administrasjonen vil innrette sin virksomhet i tråd med denne så vel 
som i henhold til lovverket.  
 
Kommunedirektøren vil imidlertid peke på at det gjøres et stort og viktig arbeid i 
kommunen for å forebygge rusbruk blant barn og unge. Alkohol er blant de rusmidler 
som mulig har en stor skaderisiko og kan være en driver for andre ulovlige 
handlinger og nedsatt livskvalitet og helse. Å unngå at barn og unge, så vel som 
andre sårbare grupper, eksponeres for alkohol og voksnes alkoholbruk er vesentlig, 
og er et viktig mål for denne planen. Asker kommune er en kommune der alle skal 
føle seg trygge og være beskyttet mot uønsket alkoholbruk. 
 
 
5. Konklusjon 
Asker kommunes alkoholpolitiske handlingsplan ivaretar næringsinteresser så vel 
som beskyttelse av barn og unge og andre sårbare grupper mot uønsket 
eksponering for alkohol. Kommunedirektøren anbefaler at vedlagte plan vedtas. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Vedlegg:  

Brev Helsedirektoratet 
Digitalisering  Bransjestandard for utlevering og salg av alkohol i dagligvarebutikker 
Alkoholpolitisk handlingsplan 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/12072 Elizabeth Lie 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 118/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 49/24 
  

Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-2028 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.09.2024 sak 118/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-2028 vedtas slik den 
foreligger. Handlingsplanen følger vedlagt. 

2. Med hjemmel i alkoholloven § 1-6 tredje ledd videreføres alle innvilgede 
bevillinger til salg, skjenking og tilvirkning for ny bevillingsperiode, gjeldende fra 
1. oktober 2024. 

3.  Kommunedirektøren får fullmakt til å treffe vedtak etter alkoholloven i saker som 
ikke har prinsipiell betydning, så langt det ikke fremgår av lov eller vedtak at 
kommunestyret selv skal fatte vedtak i saken, eller kommunestyret er pålagt 
eller selv har vedtatt å legge myndigheten til et annet organ. 

 

 

 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/12072 Elizabeth Lie 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 118/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 49/24 
  

Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-2028 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 49/24 

Behandling 

Bård Kjetil Dahl (R) fremmet følgende endring i planen, under Hovedmål 2: 

«Bevillingshaver eller dens stedfortreder skal ved skjenkekontroll kunne fremlegge 
dokumentasjon på at de ansatte er registrert i arbeidstakerregisteret og at de har 
lovlige arbeidskontrakter, samt at lønnsvilkårene er i samsvar med forskrift om 
allmenngjøring av tariffavtalen for overnattings-, serverings-, og 
cateringvirksomheter» 

Dahls forslag fikk 5 stemmer (R,SV,MDG-Steine), og falt. 

Innstillingen ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Alkoholpolitisk handlingsplan for Asker kommune 2024-2028 vedtas slik den 
foreligger. Handlingsplanen følger vedlagt. 

2. Med hjemmel i alkoholloven § 1-6 tredje ledd videreføres alle innvilgede 
bevillinger til salg, skjenking og tilvirkning for ny bevillingsperiode, gjeldende fra 
1. oktober 2024. 

3.  Kommunedirektøren får fullmakt til å treffe vedtak etter alkoholloven i saker som 
ikke har prinsipiell betydning, så langt det ikke fremgår av lov eller vedtak at 
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kommunestyret selv skal fatte vedtak i saken, eller kommunestyret er pålagt 
eller selv har vedtatt å legge myndigheten til et annet organ. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/00198-2 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 20.08.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

 
Innbyggerforslag - forbud mot privat fyrverkeri 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Innbyggerforslag om forbud mot privat fyrverkeri i Asker tas ikke opp til 
realitetsbehandling. 

 
1. Sammendrag 
Vigdis Kjelseth har 2. januar 2024 tatt initiativ til følgende innbyggerforslag: 
 
«Vi oppfordrer Asker kommune til å bli den første kommunen i Norge som 
forbyr privat fyrverkeri. På den måten kan Asker bli en foregangskommune som 
kan vise vei mot en fredelig og fremtidsrettet nyttårsfeiring som alle kan glede 
seg over.» 
 
Innbyggerforslaget ble lagt ut på minsak.no, der forslaget medio juni har fått 
tilslutning fra 488 personer. 
 
Kommunens innbyggere har en rett til å kreve at et konkret forslag blir 
behandlet av kommunestyret, på visse vilkår. Kommunestyret plikter å ta stilling 
til forslaget innen 6 måneder etter at det er fremmet. Dersom vilkårene ikke er 
oppfylt, kan forslaget avvises. Det er kommunestyret selv som må ta stilling til 
om vilkårene for behandling er oppfylt. 
 
De(n) som står bak et innbyggerforslag har ikke krav på et bestemt utfall av 
saken de fremmer. Et forslag som blir nedstemt av kommunestyret kan bare 
påklages dersom forvaltningsloven eller annen lov gir klagerett.  
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Kommunedirektøren anbefaler at kommunestyret tar stilling til forslaget, i 
henhold til kommuneloven § 12-1. Kommunedirektørens foreslår at saken 
avvises, da et generelt forbud mot fyrverkeri i hele kommunen mangler 
lovhjemmel. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Ifølge kommuneloven § 12-1 kan innbyggere i en kommune fremme forslag 
som gjelder kommunens virksomhet. Kommunestyret plikter selv å ta stilling til 
forslaget, på visse vilkår. Denne muligheten for innbyggere til å sette saker på 
dagsorden er videreført fra den gamle kommuneloven, og har vært der siden 
2003.  
 
Et av vilkårene som må være oppfylt er at et tilstrekkelig antall innbyggere i 
kommunen må stå bak forslaget. 300 underskrifter er ifølge § 12-1 tilstrekkelig. 
Kommunedirektøren legger til grunn at forslaget «Forbud mot privat fyrverkeri i 
Asker» har samlet nok underskrifter til at dette vilkåret er oppfylt. Saken har på 
nettsiden til minsak.no samlet til sammen 488 underskrifter i perioden januar til 
juni. Forslaget, med underskrifter innkommet i januar, følger saken som 
vedlegg.  
 
Et annet vilkår i loven som må være oppfylt for at kommunestyret plikter å ta 
saken til behandling, er at forslaget må gjelde «kommunens virksomhet». Det er 
tvilsomt om dette vilkåret er oppfylt. 
 
Alle forbud med tilhørende straffebestemmelser må være hjemlet i lovs form 
(legalitetsprinsippet). Slik lovhjemmel mangler i Norge når det gjelder et 
generelt forbud mot privat fyrverkeri for hele kommunen. Kommuner har likevel 
hjemmel til å forby fyrverkeri på grunn av brannfare, men bare i tettbygde 
strøk.1 Oslo kommune har f.eks. forbud mot fyrverkeri innenfor Ring 2, samt i 
områder med bevaringsverdig trehusbebyggelse ved Kampen og Vålerenga. 
Asker kommunestyre vedtok i november 2021 forbud mot fyrverkeri i tettstedet 
Holmsbu. (Forbudet gjelder ikke for Holmsbu torg og havneområdets sjøside). 
 
 
3. Saksopplysninger 
Begrunnelsen for forslaget 
Forslagsstiller selv har gitt denne begrunnelsen for forslaget: 
 
Vi ønsker oss et fyrverkerifritt Asker.  
 
Fyrverkeri har mange negative følger for dyr, mennesker og miljø.  
 

 

1 Brann- og eksplosjonsvernloven § 43 bokstav e, jf. forskrift 26. juni 2002 nr. 922 om håndtering av 
eksplosjonsfarlig stoff § 2-10A. 
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Hvert år fører rakettoppskytingen til at mange dyr får panikk, rømmer, kommer til 
skade og dør. I 2020 var 75 hunder meldt savnet etter nyttårsaften. Slik blir 
nyttårsaften en stor belastning for dyreeiere, som må bruke dagene rundt 
nyttårsaften til å prøve å roe ned skrekkslagne dyr. Det skytes opp raketter både før 
og etter det lovlige tidsrommet på nyttårsaften, uten hensyn til reglene.  
 
Ifølge Royal Society for the Prevention of Cruelty to Animals (RSPCA), viser rundt 62 
prosent av hunder, 54 prosent av katter og 55 prosent av hester frykt for fyrverkeri.  
 
Et internasjonalt forskerteam basert i Nederland brukte værradar til å overvåke 
bevegelsene til fugler på nyttårsaften. Data viste at titusener av fugler la ut på flukt 
rundt midnatt når fyrverkeriet startet. Fuglene nådde høyder på 500 meter, der de 
fløy i tette flokker i 45 minutter. Fugler ser dårlig i mørke, og i panikk kan de fly inn i 
bygninger, trær og kraftledninger.  
 
En studie fra NMBU viser at 23 prosent av 5000 hunder reagerte negativt på 
fyrverkeri og at de hadde en mild til alvorlig form for lydfobi. Mange familiedyr får 
behandling med angstdempende preparater for å beskyttes mot fyrverkeri.  
 
I forbindelse med feiringen 2021/2022 registrerte Direktoratet for samfunnssikkerhet 
og beredskap (DSB) 115 uønskede hendelser med fyrverkeri, 50 av disse var 
personskader. Til DSB er det meldt inn 149 branntilløp de siste fem årene.  
 
Fyrverkeri kan også utløse Posttraumatisk stresslidelse (PTSD) og forårsake andre 
helsemessige utfordringer for byens befolkning.  
 
Fyrverkeri er i tillegg også høyst miljøskadelige da det etterlater tungmetallene bly, 
kvikksølv og kadmium i miljøet.  
 
Motstanden mot fyrverkeri er økende. En undersøkelse fra 2020 av Norstat viser at 
68 prosent er helt enige eller noe enige i at fyrverkeri bør forbys. 40 prosent er helt 
enige i et forbud.  
 
Fyrverkeri med alle dets bivirkninger - støy, frykt, døde dyr, branner, personskader, 
forurensing og forsøpling - er ikke en tradisjon som er verdt å ta vare på. 
 
Regulering av bruk av fyrverkeri 
Oppskyting av fyrverkeri er regulert i Forskrift om politivedtekt for Asker kommune. I 
§ 2-4. Farlig eller skremmende virksomhet heter det: 
 
På, ut over eller i umiddelbar nærhet av offentlig sted er det forbudt: 
… 
 
2. å brenne av krutt, fyrverkeri eller eksplosive stoffer uten politiets tillatelse. Slik 
tillatelse er ikke påkrevd for godkjent fyrverkeri som skal benyttes i tidsrommet 31. 
desember kl. 18:00 til 1. januar kl. 02.00 
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Kommunenes lokale politivedtekter må være i samsvar med Normalpolitivedtekt for 
kommunene. I veileder til bestemmelsen i § 2-4 står det følgende: 
 
Bruk av fyrverkeri i tettbebyggelse, nær tørr skog eller andre brannfarlige omgivelser 
er ikke tillatt uten at også brannsjefens tillatelse foreligger, jf. forskrift av 15. 
desember 2002 nr. 922 om håndtering av eksplosjonsfarlig stoff § 2-10. Utenfor slike 
områder antas det tilstrekkelig med politiets tillatelse. Lokal brannmyndighet kan i 
alle tilfeller, gjennom egne hjemler eller med hjemmel i eget lovverk, nedlegge forbud 
om bruk av krutt, fyrverkeri eller eksplosive stoffer. Det vises for øvrig til at bruk av 
krutt, fyrverkeri eller eksplosive stoffer i alle tilfeller må skje innenfor rammene av 
brann- og eksplosjonsvernloven av 14. juni 2002 nr. 20. 
 
Motstand mot fyrverkeri 
Et flertall i befolkningen mener antagelig det er riktig å forby privat bruk av 
fyrverkeri. I en undersøkelse som Norstat gjennomførte for Norges ingeniør- og 
teknologiorganisasjon (NITO) i desember 2023, støttet 65 prosent et slikt 
nasjonalt forbud. 

En rekke organisasjoner, bedrifter og fagpersoner har gått sammen for å kreve 
at Stortinget innfører forbud mot privat fyrverkeri. Disse mener kommunene i 
stedet bør innføre fellesmarkering, og tillatelser utenom nyttårsfeiringen bør 
innskrenkes. Oppropet har fått nærmere 60.000 underskrifter: 

Nei til fyrverkeri 

MDG fremmet i mars 2024 et såkalt representantforslag om å innføre et 
nasjonalt forbud mot privat bruk av fyrverkeri. Stortinget debatterte saken 6. juni 
2024. Forslaget fikk kun støtte fra MDG. 

Stortinget behandlet samme dag et annet representantforslag fra SV, om å gi 
kommunene mulighet til å forby fyrverkeri. Justiskomiteens flertall innstilte på at 
representantforslaget ikke skulle vedtas. Denne innstillingen ble vedtatt, med 57 
stemmer for (A,Sp,FrP) og 46 stemmer mot.     

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren viser til at det ikke adgang for kommunen til selv å vedta et 
generelt forbud mot fyrverkeri i hele kommunen. Et slikt forbud mangler lovhjemmel. 
Innbyggerforslaget bør derfor avvises. 
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren foreslår at innbyggerforslaget om forbud mot privat fyrverkeri i 
Asker ikke tas opp til realitetsbehandling, da det ligger utenfor kommunestyrets 
myndighet å vedta et generelt forbud mot privat fyrverkeri i Asker. 

https://neitilfyrverkeri.no/
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Sak 3002 fra minsak.no 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/00198 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 20.08.2024 109/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Innbyggerforslag - forbud mot privat fyrverkeri i Asker 

Formannskapet har behandlet saken i møte 20.08.2024 sak 109/24 

Behandling 

Marianne Riis Rasmussen (A) fremmet følgende forslag til nytt punkt : 

For eventuelt å kunne minimere privat oppskyting av fyrverkeri, vil kommunen være 
positiv til frivillige arrangementer med felles fyrverkerioppskyting enkelte steder i 
Asker, etter modell eksempelvis fra Vollen.  

Hanne Lis Matt (MDG) fremmet følgende forslag til nytt punkt: 

Asker kommune tar et initiativ overfor nasjonale myndigheter og Stortinget med mål 
om å fremme mulighet for å gi lovhjemmel til å forby fyrverkeri. 

Innstillingen ble vedtatt, mot 1 stemme (MDG). 

Riis Rasmussens forslag ble enstemmig vedtatt. 

Matts forslag fikk 2 stemmer (MDG,SV), og falt. 

Innstilling  

1. Innbyggerforslag om forbud mot privat fyrverkeri i Asker tas ikke opp til 
realitetsbehandling. 
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2. For eventuelt å kunne minimere privat oppskyting av fyrverkeri, vil kommunen 
være positiv til frivillige arrangementer med felles fyrverkerioppskyting enkelte 
steder i Asker, etter modell eksempelvis fra Vollen. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/00198 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 20.08.2024 109/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 50/24 
  

Innbyggerforslag - forbud mot privat fyrverkeri i Asker 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 50/24 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende tilleggsforslag: 

Kommunestyret ber om at Asker kommune tar et initiativ overfor nasjonale 
myndigheter og Stortinget med mål om å jobbe for muligheter til å gi lovhjemmel 
til å forby fyrverkeri. 
Intensjonsvedtak: Asker kommune vil bli den første kommunen som forbyr privat 
fyrverkeri, når det er lovlig mulig. 

 

Innstillingens punkt 1 ble satt opp mot Matts forslag.  
Matts forslag fikk 8 stemmer (MDG,SV,R), og falt. 

Innstillingens punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Innbyggerforslag om forbud mot privat fyrverkeri i Asker tas ikke opp til 
realitetsbehandling. 

2. For eventuelt å kunne minimere privat oppskyting av fyrverkeri, vil kommunen 
være positiv til frivillige arrangementer med felles fyrverkerioppskyting enkelte 
steder i Asker, etter modell eksempelvis fra Vollen. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/00505-16 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 03.09.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 
 

Valg av medlemmer til Asker forliksråd - 2025-2028 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Som medlemmer av Asker forliksråd velges: 

1. ----------------------- 
2. ----------------------- 
3. ----------------------- 

2. Som forliksrådets leder velges: 

----------------------- 

3. Som varamedlemmer til forliksrådet velges: 

1. ----------------------- 
2. ----------------------- 
3. ----------------------- 

Varamedlemmene innkalles i den rekkefølgen de er valgt. 
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1. Sammendrag 
Innen 15. oktober året etter hvert kommunevalg skal kommunestyret velge 
medlemmer og varamedlemmer til forliksrådet. Valgperioden er fra og med 1. 
januar 2025 til og med 31.12.2028. 
 
Forliksrådet skal ha tre medlemmer og tre varamedlemmer. Blant medlemmene 
og blant varamedlemmene skal det være både kvinner og menn. 
Kommunestyret velger selv et av medlemmene til leder/formann).  
 
Når valget på forliksrådsmedlemmer og varamedlemmer er holdt, sendes 
innberetning om valget til statsforvalter. Dersom statsforvalter finner valget 
lovlig, utferdiges oppnevnelse for de valgte kandidatene etter den rekkefølgen 
som er fastsatt ved valget. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Alle kommuner skal ha forliksråd, enten alene er sammen med andre 
kommuner i samme domssogn. Asker kommune har eget forliksråd. 
Namsfogden i Oslo, Asker og Bærum, Sandvika-kontoret, dekker 
sekretariatsfunksjonen. 
 
Forliksrådet er det laveste leddet i rettssystemet for sivile saker. Hovedregelen 
er at rettstvister skal behandles av forliksrådet, før de eventuelt kan fremmes for 
tingretten. Behandlingen i forliksrådet skal legge til rette for at partene ved 
mekling eller dom får løst saken enkelt, hurtig og billig, jf. tvisteloven § 6-1 
første ledd.  
 
Forliksrådene er et lavterskeltilbud som bidrar til at flest mulig tvister blir løst 
utenfor domstolene. Forliksrådet behandler ikke straffesaker. Typiske saker 
som behandles av forliksrådet er kjøpstvister, erstatningskrav, nabotvister, 
tvister i forretningsforhold o.a. Både forlik og dom i forliksrådet har rettsvirkning 
og kan eventuelt tvangsfullbyrdes hos namsmannen. 
 
Forliksrådsmedlemmer er lekfolk (ikke jurister) som fungerer som dommere, og 
domstolloven § 53 gjelder også for dem. Forliksrådsmedlemmer må være norske 
statsborgere som er vederheftige, og som ikke er fradømt stemmerett i offentlige 
anliggender. Den som ikke bor i kommunen er valgbar, men kan nekte å ta imot valg. 
 
I tillegg oppstiller domstolloven § 56 visse vilkår for å kunne velges til 
forliksrådsmedlem: 

 Vedkommende må ha fylt 25 år 
 Vedkommende må være under 70 år ved valgperiodens start 

 
I tillegg følger det av domstolloven at de som velges skal være personer som anses 
særskilt egnet for oppgaven, og de må beherske norsk skriftlig og muntlig godt. 
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Av domstolloven § 56 følger det videre at domstolloven §§ 71 og 72 gjelder 
tilsvarende for forliksrådsmedlemmer. Dette innebærer at de som er utelukket til valg 
som meddommer, heller ikke kan velges som medlem av forliksrådet. 

Domstolloven § 71; utelukket fra valg på grunn av stilling: 

1. Stortingets representanter og vararepresentanter, 
2. statsrådets medlemmer, statssekretærer, statsrådenes personlige politiske 

rådgivere og ansatte ved Statsministerens kontor, 
3. statsforvaltere og assisterende statsforvaltere, 
4. utnevnte og konstituerte dommere og ansatte ved domstolene, 
5. ansatte ved påtalemyndigheten, i politiet og kriminalomsorgen og personer 

som er tildelt begrenset politimyndighet, 
6. ansatte i Justisdepartementet, Politidirektoratet og Domstoladministrasjonen  

og dens styre, 
7. ansatte og studenter ved Politihøgskolen og Fengselsskolen, 
8. praktiserende advokater og advokatfullmektiger, 
9. kommunens administrasjonssjef … og andre kommunale tjenestemenn som 

tar direkte del i forberedelsen eller gjennomføringen av valget 
 
Domstolloven § 72; utelukket fra valg på grunn av vandel: 

1. den som er idømt ubetinget fengselsstraff i mer enn ett år 
2. den som er idømt forvaring eller særreaksjoner etter straffeloven § 

40 eller §§ 62 til 65 
3. den som er idømt ubetinget fengselsstraff i ett år eller mindre, og det ved 

valgperiodens start er mindre enn 15 år siden dommen var rettskraftig 
4. den som er idømt betinget fengselsstraff, og det ved valgperiodens start er 

mindre enn 10 år siden dommen var rettskraftig 
5. den som er idømt eller har vedtatt bøtestraff for et forhold som etter loven 

kan medføre fengsel i mer enn ett år, og det ved valgperiodens start er 
mindre enn 10 år siden dommen var rettskraftig eller vedtakelsen 

6. den som har fått betinget påtaleunnlatelse eller domsutsettelse for et forhold 
som etter loven kan medføre fengsel i mer enn ett år, og det ved 
valgperiodens start er mindre enn 10 år siden avgjørelsen var rettskraftig 

 
Dom på samfunnsstraff medfører utelukkelse etter første ledd nr. 1 eller 3, 
avhengig av lengden av den subsidiære fengselsstraffen. Ved delvis betinget 
fengselsstraff vurderes hver del for seg etter første ledd. 
 

For øvrig er det ingen formelle begrensninger for hvem som kan velges som 
forliksrådsmedlem. 
 
Justis- og beredskapsdepartementet har overfor kommunene presisert at valg av 
forliksråd ikke er et valg av politisk utvalg, og at man ved valget tar hensyn til 
personlige forutsetninger og egenskaper hos dem som blir valgt. Videre er det viktig 

https://lovdata.no/pro/#reference/lov/2005-05-20-28/%C2%A740
https://lovdata.no/pro/#reference/lov/2005-05-20-28/%C2%A740
https://lovdata.no/pro/#reference/lov/2005-05-20-28/%C2%A762
https://lovdata.no/pro/#reference/lov/2005-05-20-28/%C2%A765
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å bevare kontinuiteten i forliksrådet. Kommunestyret bør være tilbakeholdne med å 
skifte ut hele forliksrådet på en gang. 
 
Digitaliseringen av publikumstjenester inne den sivile rettspleie på grunnplanet har 
fått stor betydning for forliksrådene. Departementet påpeker derfor at det er 
nødvendig at forliksrådsmedlemmene behersker å jobbe digitalt, og generelt har god 
digital kompetanse.  
 
 
3. Saksopplysninger 
Kommunestyret valgte høsten 2020 følgende medlemmer til forliksrådet: 
 
Medlemmer: 
 

1. Marianne Riis Rasmussen, leder 
2. Erling Arne Meek 
3. Elisabeth Takle Bye 

 
Varamedlemmer: 
 

1. Sigurd Øvergaard 
2. Liv Knatten 
3. Une Borg Kjølseth 

 
Erling Arne Meek, Sigurd Øvergaard og Liv Knatten er ikke valgbare for neste 
periode, på grunn av alder. 

Rekkefølgen på de valgte medlemmene har betydning. Dersom leder har forfall, 
trer den av de andre som er nevnt først i oppnevnelsen og som kan gjøre 
tjeneste, i dennes sted. Varamedlemmene innkalles i den rekkefølge de er 
valgt. 

For valget gjelder i utgangspunktet de alminnelige reglene om valg til 
folkevalgte organer mv. i kommuneloven. Valget skal holdes som forholdsvalg, 
jf. kommuneloven § 7-6 når minst ett medlem krever det, og ellers som 
avtalevalg, jf. § 7-4 og 7-7 tredje ledd. Det er noen avvik fra dette i tilfelle 
forholdsvalg. Dette følger av domstolloven § 27, og handler blant annet om å 
sikre at det er tre varamedlemmer, og at begge kjønn er både blant medlemmer 
og varamedlemmer. 

Når valget på forliksrådsmedlemmer med varamedlemmer er holdt og den 
innbyrdes rekkefølgen fastslått, sender kommunen innberetning om valget til 
statsforvalteren. Statsforvalteren står for selve oppnevningen av forliksrådet, og 
skal føre tilsyn med forliksrådets virksomhet. Dette er regulert i domstolloven  
§ 58. 



 

  5/5 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren viser til FNs bærekraftsmål 16: Fred, rettferdighet og 
velfungerende institusjoner, og særlig delmål 16,3 som er å fremme rettsstaten 
nasjonalt og internasjonalt, og sikre likhet for loven, rettsikkerhet og rettsvern for alle. 
 
For øvrig viser kommunedirektøren til at Justis- og beredskapsdepartementet i sitt 
brev av 20.12.2023 til kommunene gjør oppmerksom på at departementet er godt i 
gang med arbeidet med å følge opp Stortingets vedtak nr. 445 (2022-2023) om å 
utrede forliksrådsordningen, men dette får ingen betydning for valget av 
forliksrådsmedlemmer for perioden 2025-2028.  
 
Sak - stortinget.no 
 

5. Konklusjon 
Kommunedirektøren forutsetter at kommunestyret velger medlemmer og 
varamedlemmer til forliksrådet innen fristen som følger av domstolloven § 57. 
  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

 

   

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Sak/?p=90817
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/00505 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 119/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 51/24 
  

Valg av medlemmer til Asker forliksråd - 2025-2028 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.09.2024 sak 119/24 

Behandling 

Ordfører fremmet forslag, på vegne av Politisk forhandlingsutvalg: 

Som medlemmer: 

1. Marianne Riis Rasmussen 
2. Elisabeth Takle Bye 
3. Jonny Nauste 

Som leder: Marianne Riis Rasmussen 

Som varamedlemmer: 

1. Une Borg Kjølseth 
2. Waldemar R. Garntangen 
3. Tor Martin Møller 

Innstillingen, med ordførers forslag, ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Som medlemmer av Asker forliksråd velges: 

1. Marianne Riis Rasmussen 
2. Elisabeth Takle Bye 
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3. Jonny Nauste 

2. Som forliksrådets leder velges: 

Marianne Riis Rasmussen 

3. Som varamedlemmer til forliksrådet velges: 

1. Une Borg Kjølseth 
2. Waldemar R. Garntangen 
3. Tor Martin Møller 

Varamedlemmene innkalles i den rekkefølgen de er valgt. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/00505 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 119/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 51/24 
  

Valg av medlemmer til Asker forliksråd - 2025-2028 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 51/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Som medlemmer av Asker forliksråd velges: 

1. Marianne Riis Rasmussen 
2. Elisabeth Takle Bye 
3. Jonny Nauste 

2. Som forliksrådets leder velges: 

Marianne Riis Rasmussen 

3. Som varamedlemmer til forliksrådet velges: 

1. Une Borg Kjølseth 
2. Waldemar R. Garntangen 
3. Tor Martin Møller 

Varamedlemmene innkalles i den rekkefølgen de er valgt. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/11844-1 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 20.08.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Roger Olsen (A) 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Roger Olsen innvilges fritak fra sine folkevalgt verv ut perioden. 

2. Som 2. varamedlem for Arbeiderpartiet til utvalg for samfunnstjenester velges: 

--------------------------- 
 

1. Sammendrag og konklusjon 
Roger Olsen (A) har søkt om fritak fra sine folkevalgte verv i kommunen ut 
perioden. 
 
I henhold til kommuneloven § 7-9 andre ledd anbefaler kommunedirektøren at 
Olsen innvilges fritak. 
 
 
2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Roger Olsen (A) har i epost av 23.06.2024 til politisk sekretariat søkt om fritak 
fra sine folkevalgte verv for resten av perioden. Søknaden er begrunnet med 
velferdsmessige forhold, som er dokumentert. 
 
Olsen er varamedlem for A til kommunestyret i inneværende periode. Han er 
dessuten valgt som varamedlem for A til Utvalg for samfunnstjenester. 
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A har syv faste medlemmer av kommunestyret, med 10 varamedlemmer. Olsen 
er varamedlem nr. 9 på listen. Dersom Olsen innvilges fritak, rykker Per Inge 
Alvarstein opp som nr. 9 på varalisten. 
 
A har ett fast medlem i utvalg for samfunnstjenester, med 3 varamedlemmer. 
Olsen er varamedlem nr. 2 på varalisten. Dersom Olsen innvilges fritak, skal det 
velges nytt varamedlem, jf. kommuneloven § 7-10 tredje ledd. Det nye 
medlemmet skal velges fra den samme gruppen som det utredende 
medlemmet tilhørte, i dette tilfellet Arbeiderpartiet. 
 

3. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren anbefaler at Roger Olsen innvilges fritak fra sine folkevalgte 
verv for resten av perioden. Søknaden er begrunnet med velferdsmessige forhold 
som gjør det vanskelig for ham å skjøtte vervet uten vesentlig ulempe. Grunnlaget 
for søknaden var ikke kjent da Olsen samtykket til vervet som folkevalgt. 
 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/11844 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 20.08.2024 110/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Roger Olsen (A) 

Formannskapet har behandlet saken i møte 20.08.2024 sak 110/24 

Behandling 

Ivar Granum (A) fremmet følgende kandidat: 

Per Inge Alvarstein (A). 

Innstillingen, med Granums forslag innarbeidet, ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Roger Olsen innvilges fritak fra sine folkevalgt verv ut perioden. 

2. Som 2. varamedlem for Arbeiderpartiet til utvalg for samfunnstjenester velges: 

Per Inge Alvarstein (A). 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/11844 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 20.08.2024 110/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 52/24 
  

Søknad om fritak fra folkevalgte verv - Roger Olsen (A) 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 52/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Roger Olsen innvilges fritak fra sine folkevalgt verv ut perioden. 

2. Som 2. varamedlem for Arbeiderpartiet til utvalg for samfunnstjenester velges: 

Per Inge Alvarstein (A). 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/13035-1 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 20.08.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

Søknad om fritak fra folkevalgt verv - Eira Erlandsen-Sele (UR) 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Eira Erlandsen-Sele innvilges fritak fra sitt folkevalgte verv som medlem av 
Ungdomsrådet f.o.m. 11.09.2024 og ut perioden. 

2. Fra samme dato velges 

------------------------------- 

som nytt fast medlem av Ungdomsrådet. 

3. Eventuelt 

Fra samme dato velges  

------------------------------- 

som nytt varamedlem. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Eira Erlandsen-Sele har søkt om fritak fra sitt folkevalgte verv ut inneværende 
periode. Erlandsen-Sele er fast medlem av Ungdomsrådet. 
 
I henhold til kommuneloven § 7-9 andre ledd anbefaler kommunedirektøren at 
Erlandsen-Sele innvilges fritak. 
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2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Eira Erlandsen-Sele har i epost av 09.07.2024 til politisk sekretariat søkt om 
fritak fra sitt folkevalgte verv i Asker kommune for resten av perioden. 
Begrunnelsen for søknaden er at hun høsten 2024 flytter til Bergen for å 
studere.  

Dersom Erlandsen-Sele innvilges fritak, skal det etter kommuneloven § 7-10 
tredje ledd velges nytt medlem til Ungdomsrådet. 

Rådet har for inneværende periode 11 faste medlemmer; 5 jenter og 6 gutter.  

Rådet har følgende valgte varamedlemmer: 

1. Elin Wie Flaig 
2. Mathias Myhre 
3. Malak Elbaramony 
4. Alexander Marvin 
5. Sienna V. Thoner 
6. Kristine Indresæter 

 
Ifølge kommuneloven § 5-12 tredje ledd skal medlemmer av ungdomsråd være 
under 19 år på valgtidspunktet. Alle varamedlemmene på listen er høsten 2024 
valgbare etter dette kriteriet. Dersom et av varamedlemmene velges til nytt fast 
medlem, skal det velges nytt varamedlem 
Ifølge forskrift om medvirkningsorganer, § 3 andre ledd, har organisasjoner som 
representerer ungdom rett til å fremme forslag til medlemmer av 
Ungdomsrådet. Dersom et av varamedlemmene velges til nytt fast medlem, er 
dette kravet ivaretatt. 

 
3. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren anbefaler at Eira Erlandsen-Sele innvilges fritak fra sitt 
folkevalgte verv i Asker kommune. Søknaden er begrunnet med forhold som 
gjør det vanskelig for henne å skjøtte vervet uten vesentlig ulempe. Grunnlaget 
for søknaden var ikke kjent da Erlandsen-Sele samtykket til vervet som 
folkevalgt. (Erlandsen-Sele er over 18 år, og har dermed ikke krav på fritak etter 
kommuneloven § 7-9 andre ledd, siste setning). 

Kommunedirektøren forutsetter at kommunestyret velger nytt fast medlem til 
Ungdomsrådet. Av hensyn til krav om kjønnsbalanse, må det velges en jente. 
Dersom et av varamedlemmene velges, forutsetter kommunedirektøren at varalisten 
suppleres med et nytt varamedlem. 
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Valgperioden for ungdomsråd er to år. Det skal derfor uansett velges nye 
medlemmer og varamedlemmer til rådet høsten 2025, for perioden 2026-2027. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13035 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 20.08.2024 111/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Søknad om fritak fra folkevalgt verv - Eira Erlandsen-Sele (UR) 

Formannskapet har behandlet saken i møte 20.08.2024 sak 111/24 

Behandling 

Ordfører fremmet følgende forslag: 

1. varamedlem Elin Wie Flaige rykker opp som fast medlem 

David Nathaniel Ask-Stokke velges som nytt 6. varamedlem 

Innstillingen, med ordførers forslag, ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Eira Erlandsen-Sele innvilges fritak fra sitt folkevalgte verv som medlem av 
Ungdomsrådet f.o.m. 11.09.2024 og ut perioden. 

2. Fra samme dato velges 

Elin Wie Flaig 

som nytt fast medlem av Ungdomsrådet. 

3. Fra samme dato velges  

David Nathaniel Ask-Stokke 

som nytt 6. varamedlem. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13035 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 20.08.2024 111/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 53/24 
  

Søknad om fritak fra folkevalgt verv - Eira Erlandsen-Sele (UR) 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 53/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Eira Erlandsen-Sele innvilges fritak fra sitt folkevalgte verv som medlem av 
Ungdomsrådet f.o.m. 11.09.2024 og ut perioden. 

2. Fra samme dato velges 

Elin Wie Flaig 

som nytt fast medlem av Ungdomsrådet. 

3. Fra samme dato velges  

David Nathaniel Ask-Stokke 

som nytt 6. varamedlem. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/20042-4 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 03.09.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

 

Uttreden folkevalgt verv og nyvalg - Martin Berthelsen (SV) 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Det tas til orientering at Martin Berthelsen (SV) trer endelig ut av sine 
folkevalgte verv i Asker kommune, på grunn av utflytting. 

2.  

--------------------------------- 

rykker opp som nytt fast medlem av kommunestyret for SV. 

3.  

-------------------------------- 

velges som nytt fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus, for felleslisten 
MDG/SV/R/Sp. 

 
1. Sammendrag og konklusjon 
Martin Berthelsen (SV) har meldt flytting ut av Asker kommune. Han må derfor 
tre endelig ut av sine folkevalgte verv i kommunen. Berthelsen har hatt 
permisjon fra vervene i perioden 15.11.2023 - 30.6.2024. 
 
Berthelsen er valgt som fast medlem av kommunestyret. Han er også valgt som 
fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus. Kommunestyret må derfor utpeke nytt 
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fast medlem til kommunestyret, samt velge nytt fast medlem til KS Fylkesmøte 
Akershus. 
 
 
2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Martin Berthelsen (SV) har i epost av 12. august 2024 til politisk sekretariat 
orientert om at han i løpet av sommeren har flyttet ut av kommunen. Han må 
dermed tre endelig ut av sine folkevalgte verv i Asker kommune, jf. 
kommuneloven § 7-9. Berthelsen har tidligere hatt fritak fra disse vervene i 
perioden 15.11.23 -30.06.2024, jf. kommunestyrets vedtak av 14.11.2023, sak 
69/23. 
 
SV har 3 faste medlemmer og 6 varamedlemmer til kommunestyret. Når 
Berthelsen trer endelig ut av sitt verv som fast medlem av kommunestyret, skal 
et varamedlem fra denne listen rykke opp og ta plass som fast medlem, jf. 
kommuneloven § 7-10 andre ledd. Varamedlem skal rykke opp i den 
rekkefølgen de er valgt. 1. varamedlem for SV er Une Borg Kjølseth. Kjølseth 
har vært fast medlem i den perioden Berthelsen har hatt permisjon. Dersom hun 
fortsatt er valgbar, skal hun utpekes til fast medlem for resten av perioden. De 
øvrige varamedlemmene fra SV rykker ett hakk opp på listen, i den rekkefølgen 
de er valgt. 1. varamedlem blir i tilfelle Marianne Vikdal. 
 
Når Berthelsen trer ut av sine verv, skal det også velges nytt medlem til KS 
Fylkesmøte Akershus. Valg til KS’ organer reguleres ikke av kommuneloven, 
men av vedtektene for KS, vedtatt av Landstinget. Felleslisten MDG/SV/R/Sp 
har 2 faste medlemmer (Oddvar Igland, Sp og Martin Berthelsen, SV). 
Følgende 4 er valgte varamedlemmer: 
 

1. Hanne Lisa Matt, MDG 
2. Bård Kjetil Dahl, R 
3. Anne Høie Guettler,SV 
4. Anders Nordmo,SV 

 
Une Borg Kjølseth har vært fast medlem i den perioden Berthelsen har hatt 
permisjon. 
 
 
3. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren forutsetter at kommunestyret utpeker nytt fast medlem til 
kommunestyret, og velger nytt fast medlem til KS Fylkesmøte Akershus. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/20042 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 120/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 54/24 
  

Uttreden fra folkevalgt verv og nyvalg - Martin Berthelsen (SV) 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.09.2024 sak 120/24 

Behandling 

Anders Nordmo (SV) fremmet følgende forslag: 

Une Borg Kjølseth (SV) til begge verv. 

Innstillingen, med Nordmos forslag, ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Det tas til orientering at Martin Berthelsen (SV) trer endelig ut av sine 
folkevalgte verv i Asker kommune, på grunn av utflytting. 

2. Une Borg Kjølseth (SV) 

rykker opp som nytt fast medlem av kommunestyret for SV. 

3. Une Borg Kjølseth (SV)  

velges som nytt fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus, for felleslisten 
MDG/SV/R/Sp. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/20042 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 120/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 54/24 
  

Uttreden fra folkevalgt verv og nyvalg - Martin Berthelsen (SV) 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 54/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Det tas til orientering at Martin Berthelsen (SV) trer endelig ut av sine 
folkevalgte verv i Asker kommune, på grunn av utflytting. 

2. Une Borg Kjølseth (SV) 

rykker opp som nytt fast medlem av kommunestyret for SV. 

3. Une Borg Kjølseth (SV)  

velges som nytt fast medlem i KS Fylkesmøte Akershus, for felleslisten 
MDG/SV/R/Sp. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/14170-1 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 03.09.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

Uttreden fra folkevalgte verv og nyvalg - Simen Velle (FrP) 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Det tas til orientering at Simen Velle (FrP) trer endelig ut av sine folkevalgte 
verv i Asker kommune, på grunn av utflytting. 

2.  

--------------------------------- 

Velges som nytt fast medlem i Utvalg for medborgerskap, for FrP. 

3.  

--------------------------------- 

Velges som nytt varamedlem til Utvalg for velferd, for FrP. 

 
1. Sammendrag og konklusjon 
Simen Velle (FrP) har meldt flytting ut av Asker kommune. Han må derfor tre 
endelig ut av sine folkevalgte verv i kommunen. 
 
Velle er innvalgt som 1. varamedlem for FrP til kommunestyret. Han er også 
valgt som fast medlem av Utvalg for medborgerskap og 3. varamedlem i Utvalg 
for velferd. Kommunestyret må derfor velge nytt fast medlem til Utvalg for 
medborgerskap, og nytt varamedlem til Utvalg for velferd. 
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2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Simen Velle (FrP) har i epost av 24.08.2024 til politisk sekretariat orientert om 
at han har flyttet ut av kommunen. Han må dermed tre endelig ut av sine 
folkevalgte verv i Asker kommune, jf. kommuneloven § 7-9. 
 
FrP har 5 faste medlemmer og 8 varamedlemmer til kommunestyret. Når Velle 
trer ut av vervet som 1. varamedlem, rykker de øvrige varamedlemmene ett 
hakk opp på listen, i den rekkefølgen de er valgt. 1. varamedlem blir dermed 
Tove Lillian Eggen. 
 
Velle er fast medlem av Utvalg for medborgerskap. Etter kommuneloven § 7-10 
tredje ledd skal det velges nytt fast medlem til utvalget. Det nye medlemmet 
skal velges fra den samme gruppen som Velle, i dette tilfellet FrP. 
 
Velle er dessuten 3. varamedlem til Utvalg for velferd. Også her kommer lovens 
§ 7-10 tredje ledd til anvendelse. 
 

3. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren forutsetter at kommunestyret velger nytt fast medlem til Utvalg 
for medborgerskap og nytt varamedlem til Utvalg for velferd. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/14170 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 126/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 55/24 
  

Uttreden fra folkevalgte verv og nyvalg - Simen Velle (FrP) 

Formannskapet har behandlet saken i møte 03.09.2024 sak 126/24 

Behandling 

Tonje Lavik Pederssen fremmet følgende forslag: 

Som nytt fast medlem av Utvalg for medborgerskap: Alf Andreassen (FrP) 

Som 2. varamedlem til Utvalg for medborgerskap: Henning Rosenquist 

Som 3. varamedlem til Utvalg for velferd: Per Johan Pederssen 

Innstillingen, med Lavik Pedersens forslag, ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Det tas til orientering at Simen Velle (FrP) trer endelig ut av sine folkevalgte 
verv i Asker kommune, på grunn av utflytting. 

2. Alf Andreassen (FrP) 

velges som nytt fast medlem i Utvalg for medborgerskap, for FrP. 

3. Henning Rosenquist (FrP) 

velges som nytt 2. varamedlem til Utvalg for medborgerskap, for FrP. 

4. Per Johan Pederssen (FrP) 
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velges som nytt varamedlem til Utvalg for velferd, for FrP. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/14170 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 03.09.2024 126/24 
2 Kommunestyret 10.09.2024 55/24 
  

Uttreden fra folkevalgte verv og nyvalg - Simen Velle (FrP) 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 10.09.2024 sak 55/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Det tas til orientering at Simen Velle (FrP) trer endelig ut av sine folkevalgte 
verv i Asker kommune, på grunn av utflytting. 

2. Alf Andreassen (FrP) 

velges som nytt fast medlem i Utvalg for medborgerskap, for FrP. 

3. Henning Rosenquist (FrP) 

velges som nytt 2. varamedlem til Utvalg for medborgerskap, for FrP. 

4. Per Johan Pederssen (FrP) 

velges som nytt varamedlem til Utvalg for velferd, for FrP. 
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